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Drazí Zelenečští,
je tu jaro. Nebo léto? Nebo zima? Vrto-
chy počasí dokazují, že na změnu klima-
tu si budeme muset opravdu zvykat. Jen 
je ještě otázka, na jakou. Nejspíše na tu, 
že aprílové počasí nás bude provázet 
nejen v dubnu.   

Ale dost lkaní na počasí. Obec je tu pro 
vás a musí být připravena na všechno. 
Troufám si tvrdit, že připravena je. Před 
sběrným dvorem už několik týdnů stojí 
dva kontejnery na bioodpad. Sem mů-
žete - bez ohledu na to, jestli svítí slunko, 
prší, sněží nebo padají trakaře - ukládat 
všechno to, co vyplodí vaše zahrada 
a vy se toho chcete zbavit. A vy to pečli-
vě činíte a za to vám patří díky.  

Stejně jako vám patří díky za zvýšenou 
poptávku po biopopelnicích a kom-
postérech. Je to dobrý základ pro 
jednu důležitou novinku. Zelený od-
pad už nyní svážíme do naší nové 
kompostárny. Je to nejen šetrné 
k životnímu prostředí, ale užitek 
z toho bude mít i obecní a brzy 
i soukromá, tedy například zrovna 
vaše, zeleň. 

Určitě jste také zaznamenali rozjezd 
dalšího typu aktivit - akcí Zelenečské 
akademie. Ty slouží k oživení a rozvoji 
komunitního života napříč všemi ge-
neracemi. Už jsme měli možnost slyšet 
poutavé vyprávění z cest, rady a tipy, jak 
řešit majetkové věci, sousedské spory 
či jak čelit nástrahám na internetu. Uni-
kátní byla setkání s Magdou Vášáryovou 
a manželi Heřmánkovými a Martinem 
Kubačákem. Ale to je teprve začátek; 
těšit se můžete na mnohé další. 

V neposlední řadě bych rád upozornil na 
práci obecního policisty. Už jen jeho pří-
tomnost v ulicích má smysl. Regulace 

vjezdu nákladních vozidel, od-
halení dvou podezřelých osob, 
z nichž jedna byla na seznamu 
celostátně hledaných, to jsou 
jen takové třešničky na dortu 

každodenní práce, jež 
přináší užitek všem. 

Krásné jaro, těšte se 
z rozpuku všeho ko-
lem nás.

Vít Šikýř 
starosta

Historie Zelenče roku 1945 str. 6

Rozhovor s manželi  
Heřmánkovými str. 14

Zlatý erb  
pro nový web
Neuvěřitelný úspěch nás potkal 15. břez-
na, kdy jsme na Krajském úřadě převzali 
ocenění za druhé místo ve 26. ročníku 
soutěže Zlatý erb. Nový web obce Zele-
neč získal pomyslné stříbro v konkurenci 
celkem 24 středočeských obcí, které 
nemají status “obce s rozšířenou působ-
ností”. 

Radost jsme měli o to větší, že práce na 
novém webu začaly teprve v loňském 
roce a o pár měsíců později se dosta-
vil takový úspěch. Ten byl nejen velkým 
překvapením, ale i povzbuzením do 
další práce nás všech, kteří se na vzniku 
nové internetové prezentace Zelenče 
podílejí. Jsme si vědomi, že práce tímto 
rozhodně nekončí, protože je stále co 
vylepšovat. Dalším velkým krokem bude 
spuštění mobilní aplikace obce.

Lucie Černá
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Krátké zprávy ze 
zastupitelstva
•  Zastupitelstvo obce schválilo uzavření 

smlouvy s vítězem výběrového říze-
ní  na stavbu cyklostezky a chodníku 
okolo datového centra se společnos-
tí Skanska a. s.. Zahájení stavby je dle 
smlouvy plánováno na květen, dokon-
čení v říjnu.

•  Komise složená ze zástupců obce 
a architektů vybrala z pěti nabídek 
3 architektonické kanceláře, které 
připravují soutěžní návrh nového Ko-
munitního centra u rybníka na místě 
obecních objektů čp. 16, 17 a 18. Ví-
tězný návrh komise vybere na začátku 
května.

•  Zastupitelstvo obce také pověřilo Vý-
bor pro školství, kulturu, sport a soci-
ální věci zpracováním podkladových 

materiálů ke koncepci rozvoje sociál-
ních služeb pro seniory v obci Zeleneč. 
Výsledkem práce výboru má být plán, 
jak bude obec pečovat o své seniory 
v různém věku a s různými potřebami. 
Inspirovat se bude moci dobrou praxí 
v sousedních i vzdálenějších obcích. 

•  Byly dokončeny projekční práce na 
intenzifikaci naší ČOV. Obec chce 
ušetřit a využít externí zdroje, celkové 
náklady představují 20 mil Kč, proto 
podala žádost o dotaci ve výzvě Mini-
sterstva zemědělství. O peníze z výzvy 
byl ale velký zájem a prostředky byly 
vyčerpány za několik minut. Zeleneč-
ský projekt je tak zatím v zásobníku, 
s ministerstvem jednáme, nadále vě-
říme v úspěch. 

•  Začátkem dubna jsme vyhlásili výbě-
rové řízení na II. etapu revitalizace ve-
řejného osvětlení, která zahrnuje část 
obce, kde dosud revitalizace nepro-
běhla. 

•  Ve Mstěticích připravujeme instala-
ci informativních ukazatelů rychlosti 
s aktivním displejem. Pokud se měře-
ním ověří, že je rychlost ze strany řidičů 
překračována, bude instalován taktéž 
represivní modul.

•  V minulých dnech proběhla tzv. defek-
toskopie sloupů veřejného osvětlení, 
která nám prověří, zda jsou původní 
sloupy v dobré kondici.

•  Pokračujeme na přípravě vybudování 
chodníku v Kmochově ulici, tak aby-
chom pěším zajistili bezpečnější po-
hyb po této ulici.

•  Jsme v závěrečné fázi výběru veřej-
ného mobiliáře. Postupně budeme 
v obci doplňovat lavičky, koše, stojany 
na kola a koloběžky, apod.

•  Dokončili jsme stavební práce na od-
borné učebně v ZŠ a připravujeme ji 
na kolaudaci. 

Otázky pro 
starostu obce
O kolik se navýšil počet zaměstnanců 
od vašeho nástupu a co dělají?

Eliška Novotná

Navýšil se o dva a půl úvazku. Na plný 
úvazek je projektová analytička, která 
má na starosti projekty od cyklostezky 
okolo datového centra až po legalizaci 
kamerového systému. Druhý projekto-
vý analytik, který se zaobírá podobnými 
dílčími projekty – např. fotovoltaikou na 
ZŠ a u ČOV, je na poloviční úvazek. Stej-
ně jako nová administrativní síla na úřa-
dě. A ještě máme dva čtvrtinové úvazky, 
což jsou komunitní koordinátorky. Jedna 
má na starosti především Zelenečský 
zpravodaj, webové stránky, sociální sítě 
a veškerou komunikaci, druhá pořádání 
akcí, obecní prostory, rezervační systém, 
spolupráci se spolky, školou, školkou atd.

Objeví se na obecních budovách ně-
kdy fotovoltaické panely, aby obec 
ušetřila na energiích?

Jaroslav F. 

Chtěl bych, aby byly tam, kde to dává 
smysl. Pokud chceme získat dotace 
a neplatit to ze svého, tak je to běh na 
dlouhou trať. Usilujeme o to, aby nám 
stát přispěl na 70 až 80 procent ceny, 
což znamená žádat o dotace. A vyří-
zení žádosti někdy trvá půl roku, někdy 
rok. Proto se takové projekty natahují. 
Na základní školu už ale máme dota-
ci přiklepnutou a teď řešíme sloučení 
odběrných míst. Pak už nám snad nic 
nebude bránit, abychom fotovoltaiku 
realizovali. Stejně tak se nyní chystáme 
podat žádosti o dotace na fotovoltai-
ku na střechu kabin SK Zeleneč, což je 
velká plocha, a taky na pozemek obce 
u čističky.

V obecním zpravodaji proběhla infor-
mace o trestních oznámeních na ně-
které současné členy vedení obce. Ne-
zvažoval jste také trestní oznámení na 
některé exstarosty, resp. exmí-stosta-
rosty, ohledně jejich četných kauz?

Pavel Doubek

Asi bych lhal, kdybych řekl, že jsem to 
nezvažoval. Myslím si, že je ale velký roz-
díl mezi tím, když někdo udělá chybu zá-
měrně a nezáměrně. I po nás jistě zůsta-
nou nějaké chyby a možná v budoucnu 
naše kroky bude někdo hodnotit nega-
tivně. Takže jsme žádné trestní oznáme-
ní v tomto duchu zatím nepodali.

Existuje akční plán obce, který nava-
zuje na strategický plán rozvoje na 
období 2023–2038 a definuje konkrét-
ní projekty, jimiž se vedení obce bude 

v následujících dvou letech prioritně 
zabývat. Jak často se bude aktualizo-
vat?

Jana D.

V usnesení zastupitelstva je, že každé 
čtvrtletí. Průběžně jej tak revidujeme 
v návaznosti na  práce na jednotlivých 
projektech, které  nejsou ještě vidět. Ať 
už jde o studie, výběrová řízení, žádosti 
o dotace atd. To vše trvá dlouhé měsí-
ce nebo spíše roky. Stojí za tím obrovské 
úsilí řady lidí, kteří tomu věnují svůj čas, 
a já jsem rád, že je na úřadě mám.

Proč v Zelenči nejsou dobrovolní hasi-
či? S kým má obec uzavřenou smlouvu 
o spolupráci při zabezpečování požár-
ní ochrany?

Jaroslav Pokorný

Smlouvu máme uzavřenou s obcí Jirny. 
A proč nemáme dobrovolné hasiče? 
Měli jsme je, hasičárna byla u rybníka, 
tam, kde je nyní autoservis. Pokud by se 
našel nějaký okruh aktivních občanů, 
kteří by měli zájem oživit tuto aktivitu, 
určitě tomu poskytneme nemalou pod-
poru. Zatím za mnou v tomto směru ni-
kdo nepřišel.

Připravil Lubor Černohlávek

 
Chcete se i vy našeho starosty  

na něco zeptat?
Pošlete svůj dotaz na email:  

lucie.cerna@zelenec.cz.
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Technické služby 
nabízí širokou 
škálu činností 
Rozsah činností Technických služeb 
obce je široký, od svozu odpadů, čiš-
tění a úklidu obce, přes správu majetku 
obce, výsadbu a údržbu květinových 
záhonů a keřů až po montáž a opravy 
obecního mobiliáře či vánoční výzdobu. 
Doplňkově nabízejí služby také obča-
nům,  které vám usnadní práci na zahra-
dě nebo u vašeho domu.

Potřebujete-li tedy posekat trávu, půj-
čit kontejner na zahradní odpad nebo 
třeba prořezat strom, můžete se obrátit 
na pracovníky Technických služeb, kteří 
tyto činnosti rádi zajistí. Více informací 
najdete na webových stránkách obce. 

redakce

  
 

“Štěpánka” 
skončila
Na březnový Zelený čtvrtek připadl také 
poslední den obchodu “U Štěpánky” 
v ulici Čsl.armády. Po necelých 32 le-
tech se Štěpánka Nikodýmová rozhodla 
ukončit provoz tohoto všestranného ob-
chodu, kde, jak napsal jeden její fanou-
šek na Facebook, bylo možné koupit 
“vše od špendlíku po lokomotivu”. Ve-
dení obce podnikatelce osobně podě-
kovalo a na důkaz díků věnovalo kytici. 
K definitivnímu uzavření obchodu jí vedly 
osobní důvody. 

redakce

Užitečné 
informace
OBECNÍ ÚŘAD

Pondělí:   8.00–12.00 a 13.00–17.00
Úterý:      8.00–12.00 a 13.00–16.00
Středa:    8.00–12.00 a 13.00–18.00
Čtvrtek:   8.00–12.00 a 13.00–16.00
Pátek:      zavřeno pro veřejnost

 
KNIHOVNA

Pondělí    14.00–18.00
Středa      16.00–18.00
Pátek        16.00–18.00

SBĚRNÝ DVŮR - ul. Husova

Pondělí 8.00–12.00 a 13.00–16.00
Úterý zavřeno
Středa 8.00–12.00 a 13.00–18.00 
Čtvrtek zavřeno
Pátek 8.00–12.00 a 13.00–16.00
Sobota 9.00–14.00 

Ve sběrném dvoře jsou umístěny 
kontejnery na textil.

SBĚRNÉ MÍSTO - ul. Kmochova

Středa 13.00–18.00
Sobota 9.00–12.00 a 13.00–18.00
Neděle 9.00–12.00

 
SVOZ BIOODPADU

Každý lichý pátek až do listopadu. Kalendář 
najdete na webových stránkách obce. 

 
OBECNÍ POLICISTA

Tomáš Váňa
Pondělí–Pátek
Mob.  +420 602 344 618

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA BRANDÝSKO

Pondělí–Čtvrtek  8.00–12.00 a 13.00–15.00
Mob.  +420 734 261 848

SENIOR TAXI

Pondělí–Pátek    7.00–15.00   
Mob.:  +420 778 520 721, +420 606 708 213

Jízdy je nutné objednat alespoň den 
předem.

 
ČEKÁRNA NA VLAKOVÉ ZASTÁVCE

Otevřeno každý den 06.00–22.00

Tenisové kurty v Zelenči

Tenisová sezóna 
v Zelenči zahájena
Pro tenisové nadšence máme skvělou 
zprávu. V dubnu jsme zajistili přípravu 
obou tenisových kurtů v areálu SK Zele-
neč na novou sezónu, kurty jsme vybavili 
novým nábytkem a současně s tím jsme 
je přidali do rezervačního systému obce. 

Nově si tedy zájemci vytvoří rezervaci 
kurtu na stránkách obce, kde jednodu-
še provedou i platbu. Mysleli jsme i na 
ty, kteří by rádi trávili na antukovém po-
vrchu více času, pro ně je tu volba per-
manentky. Tu pak mohou využívat prak-
ticky denně, je nepřenosná a její majitel 
si rezervuje kurt v čase, který je dostupný 
a vyhovuje mu. Majitelé permanentek 

a ti, kteří si jdou zahrát jen občas, mo-
hou své rezervace různě kombinovat 
a ušetřit tak peníze. Věříme, že je to dob-
rá zpráva pro všechny, kteří milují tenis 
i pro všechny ostatní, kteří plánují rozšířit 
své sportovní dovednosti i o tento sport. 

Více informací najdete na : 
www.zelenec.cz v sekci Život v Zelenči.

Pronájem kurtu

07.00-15.00  150 Kč/h
15.00-21.00 200 Kč/h

 
Permanentní vstupenka 

Dospělý  1 700 Kč/rok
Dítě do 18 let  850 Kč/rok

Jana Náhlovská
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Sledujte nás na sociálních sítích

@Zelenecobecoficialni @obeczelenecoficialni@zelenec.oficialni

Mytí auta na ulici 
není jen tak
Patříte mezi řidiče, kteří svá vozidla myjí 
až po zimě? Právě teď nastává čas, kdy 
zimní nečistoty musí z auta pryč. Věděli 
jste ale, že své plechové miláčky nesmí-
te umývat jen tak někde? 

Přímo mytí vozidla je ošetřeno ve vod-
ním zákoně § 39 č. 254/2002 Sb., který 
říká, že “Mytí motorových vozidel a pro-
vozních mechanismů ve vodních to-
cích nebo místech, kde by mohlo dojít 
k ohrožení jakosti povrchových nebo 
podzemních vod, je zakázáno.” Vzápě-
tí si také můžete přečíst výklad Minis-
terstva životního prostředí, který uvádí, 
že potenciální ohrožení podzemních 
vod a životního prostředí obecně hrozí 
téměř všude. Při mytí vznikají odpad-
ní vody, které mohou být znečištěné 
ropnými látkami a takovou vodu nelze 
vypouštět do “nezabezpečené” kana-
lizace. Za mytí vozu tak může hrozit až 
několika tisícová pokuta.  

Snad všichni se ale shodneme na tom, 
že praxe je trochu jiná. A tak nastává 
otázka, jak moc a zda je mytí auta sku-

tečně tak škodlivé? Odborníci říkají, že 
špína z auta, jako jsou olejové látky, po-
lyaromatické uhlovodíky či detergenty, 
mohou při určité koncentraci opravdu 
škodit. Časem se ale rozkládají, a tak 
když jich nebude extrémně moc, neměl 
by to být takový problém. Zároveň však 
doporučují takové auto dobře oplách-
nout nadbytkem vody. Další dobrou 
radou je používání ekologicky rozloži-
telných přípravků s nízkým obsahem  
fosforečnanů v obvyklém dávkování.

V obou těchto případech je ale zásadní 
vědět, zda je voda svedena do kanaliza-
ce s čistírnou odpadních vod a odpadní 
vody z mytí vozidla budou čištěny nebo 
zda je v místě jen kanalizace dešťová, 
tzn. že se voda neodvádí, ale jen zasa-
kuje. V případě druhé možnosti, kdy se 
voda jen vsakuje do půdy, ohrožuje tím 
motorista povrchové a podzemní vody.

Některá města či obce upravují tuto 
problematiku ve svých vyhláškách, jiné 
se řídí zákonem. 

Jak je to u nás v Zelenči? 
U nás je voda z komunikací zpravidla 
svedena do dešťové kanalizace. Po ces-
tě kanalizací pak končí na severu obce 
v rybníce a následně Zelenečském po-

toce, na jihu obce pak v potoce Če-
lákovickém. Až půjdete kolem rybníka 
či obou potoků, vzpomeňte si, že mytí 
vozidla před domem nebo i na vlastní 
zahradě, není správné řešení. 

Pamatujte tedy, že pokud chcete své 
auto umýt, zvolte raději místa k tomu 
určená. Ideálně samoobslužné myčky, 
kterých je v okolí dostatek, a jsou vyba-
vené technologií na likvidaci vznikajících 
odpadních vod.

Lucie Černá

Víte, že…
...jako senior můžete využít nabídky 
Pečovatelské služby Brandýsko?

Získání pečovatelské služby není nijak 
složité. Stačí jen kontaktovat Obec-
ní úřad v Zelenči, který zprostředkuje 
návštěvu sociálního pracovníka a ten 
následně navrhne rozsah, způsob 
a podmínky poskytovaných služeb. Zá-
roveň také sdělí výši úhrad za tyto služ-
by, obec Zeleneč hradí 2 708 Kč za  
každého, komu jsou pečovatelské služ-
by poskytovány. Podmínkou však je trva-
lé bydliště v Zelenči. Více informací na: 
www.zelenec.cz/pecovatelska-sluzba. 

Jak správně naplnit bazén z veřejného vodovodu

VE DNE 
MAX 500 l/h

MAX 5000 l/den 

Jak to poznám?  
Proud vody nesmí naplnit 10 l  

vědro vody za méně než 3 minuty

Ideálním řešením je dovoz vody cisternou! 

V NOCI 
MAX 8 l/min

Napouštějte bazén v noci!  
Je to ohleduplnější k ostatním.

Jak to poznám?  
Proud vody naplní 10 l vědro  

vody za 1,5 minuty
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Uzavřela se první 
kapitola Klubu 
senior
Klub senior nemá sice dlouholetou his-
torii, během 5 let pod vedením paní Li-
buše Ešnerové však stihli jeho členové 
navštívit 82 různých akcí.

Jak to celé začalo
Klub senior vznikl 28. října 2018 z pod-
nětu místních občanů Miloše Schütze 
a Libuše Ešnerové za účelem vyplnění 
třicetileté absence pořádání kulturních 
a společenských akcí pro místní ob-
čany ve věkové kategorii 65+. Oslovili 
zelenečské seniory s představou akti-
vovat život této skupiny obyvatel obce. 
Během několika dní se přihlásilo 60 zá-
jemců a tak první setkání proběhlo již 
7. listopadu 2018 ve Sport baru na hřišti 
SK Zeleneč, kde se již naplánovali první 
společné akce.

V roce 2019 už jich bylo 20. Komento-
vané prohlídky Rudolfina, Národního 
divadla, Klementina, Müllerovy-Loosovy 
vily a Letné. Navštívili jsme 3 představení 
v divadle v Mladé Boleslavi, zorganizo-
vali výlety autobusem do sklárny Linda-
va, do Rovenska p. Troskami a pivovaru 
Svijany, do Děčína a výletní lodí do Drá-
žďan, vlakem do Ostravy-Dolních Vít-
kovic a dvoudenní výlet na Baťův kanál 
s prohlídkou památníku Velké Moravy 
a Kovozoo ve Starém Městě. Uspořá-
dali jsme si 2 společná grilování, která 
každoročně opakujeme, Mikulášskou 
zábavu a zajistili pravidelné zdravotní 
cvičení s fyzioterapeutkou. Ve spolu-
práci se školou proběhl kurz počítačové 
gramotnosti. V rámci Seniorské akade-
mie jsme navštívili Karolinum a prohlédli 
si budovu České televize.

Nelehké začátky
Rok 2020 přinesl kromě všech radostí, 
také pandemii COVID-19, díky které ne-
bylo možné uskutečnit všechny pláno-
vané akce Klubu. I přesto se však poda-
řilo některé akce uspořádat. Společné 
setkání s poslechem “Starý, ale hezký 
desky”, divadelní představení v Mladé 
Boleslavi, prohlídku budovy Státní ope-
ry, výlety autobusem do Škody v Mla-
dé Boleslavi a Leteckého muzea, do 
Kryštofova údolí a lanovkou na Ještěd. 
Vlakem dvoudenní výlet do Kroměří-
že. V rámci Seniorské akademie pro-
hlídku Obecního domu. V tomto roce 
byla zastupitelstvem obce schválena 
jednotná Pravidla pro poskytnutí dota-
ce z rozpočtu obce na celoroční čin-
nost. Přes počáteční neshody ohledně 
financování Klubu senior, byla i naše 
žádost nakonec schválena, za pod-
mínky podrobné evidence nákladů. 

I přes nelehké 
podmínky během 

pandemie se 
podařilo zajistit tři 

výlety.

Jako profesionálové
Rok 2021 byl opět ovlivněn nouzovými 
stavy z důvodu COVID-19, a přesto se 
podařilo zajistit 3 zájezdy. Vlakem do 
Plzně, do Chebu a na 3 dny do Beskyd. 
Hlavním cílem v Beskydech byla pro-
hlídka znovuotevřeného Libušína, podí-
vali jsme se i ke skokanským můstkům ve 
Frenštátě, ve Štramberku vystoupali na 
Trúbu a ochutnali tradiční “štramberské 
uši”. V tomto roce jsme navázali spolu-
práci s divadlem v Horních Počernicích 
a pravidelně zde navštěvujeme odpo-
lední promítání filmů pro seniory. K pra-
videlnému zdravotnímu cvičení jsme si 
přidali i cvičení seniorské jógy. Závěrem 
roku jsme z dotace pořídili poukazy na 
rehabilitaci v místní firmě 123 Kondice 
pro všechny aktivní členy, jako kompen-
zaci za zrušené akce.

V roce 2022 se situace stabilizovala 
a mohli jsme tedy realizovat všechny 
naplánované akce. Program byl boha-
tý - čtyři představení v divadle v Mladé 
Boleslavi, 10 filmů v kině Horní Počer-
nice, prohlídky Stavovského divadla, 
Národního muzea, Ateliérů Barrandov 
a ČNB. Autobusový zájezd do Opočna 
a Častolovic s prohlídkou obou zámků 
a zastávkou na

Novém zámku rodiny Kinských v Kos-
telci n/Orlicí. Třídenní zájezd vlakem do 
Olomouce, nahrad Bouzov a tvarůžkár-
ny Loštice, a další výlet vlakem do Lito-
měřic. Společně jsme se setkali před 
Velikonocemi a pozvali si kytaristu sku-
piny Šlapeto a na naše Adventní setká-
ní přišel i Kouzelník. Celoročně pokra-
čovalo zdravotní cvičení a cvičení jógy. 

V letech 2021–2023 
měl Klub senior 

72 členů.

Rok 2023 byl opět naplněn různými 
společnými akcemi, připravenými, jako 
i v předchozích letech, podle návrhů 
členů Klubu. Opět byla možnost každý 
měsíc jít do kina na seniorské promítá-
ní. Zajistili jsme komentované prohlídky, 
tentokrát Podolské vodárny, Strahovské 
knihovny, Staroměstské radnice a Vol-
manovy vily v Čelákovicích. Na výlety 
jsme jeli autobusem do Litomyšle s pro-
hlídkou města a na zámek do Nových 
Hradů, na Kunětickou horu s prohlídkou 
“Království perníku” a Karlovu korunu. 
Vlakem do Kutné Hory a Posázavským 
Pacifikem do Českého Šternberka. Tří-
denní výlet byl tentokrát do Teplic a okolí, 
na Komáří vížku, zámek Duchcov a ces-
továním Švestkovou dráhou. Adventní 
výlet do polské Wroclawi byl uspořádán 
ve spolupráci s komunitní koordinátor-
kou obce. A ještě jednou jsme byli v di-
vadle v Mladé Boleslavi. Nadále pokra-
čovalo cvičení a jóga.

Přišel však zlom. Paní Libuše Ešnero-
vá, která nejen klub spoluzaložila, ale 
také kompletně a perfektně zajistila 72 
různých akcí a každoročně dojednala 
s odborným vedením zdravotní cvičení 
a lekce jógy, oznámila ukončení svého 
působení v čele Klubu. Tímto se uzavřela 
první kapitola činnosti Klubu senior Ze-
leneč.

Konec není konec
Po několika jednáních se zástupci 
Obecního úřadu byly stanoveny nové 
podmínky pro přímé financování jed-
notlivých akcí, bez nutnosti uzavírat 
společenské smlouvy. Za stávající Klub 
senior se činnosti koordinátora ujala 
paní Hana Malevičová. Přejeme jí i Klubu 
senior úspěšné pokračování!

Eva Křížková
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Návštěva chrámu Sv. Barbory  
v Kutné Hoře 10.10.2023
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neštěstí ve škole
Obce Zeleneč i Mstětice si připomínají 79. výročí ukonče-
ní 2. světové války. Jaká byla tehdy situace v našem okolí? 
Nechme promluvit dobové kroniky…

Zeleneč v době okupace řídil vládní komisař Hála, který byl 
dosazen v roce 1940. Ve svém úřadě setrval až do 5. května 
1945, kdy převzal jeho funkci Revoluční národní výbor. 

„Sobota 5. května 1945. Toho dne jsme v poledne uslyšeli vý-
zvu z rozhlasu, aby k budově Českého rozhlasu v Praze dosta-
vili se ihned čeští četníci a policisté, že jsou tam stříleni čeští 
lidé. To vyvolalo odezvu. Obyvatelstvo obce vycházelo z do-
movů, tvořilo hloučky a rokovalo o událostech, které se v Pra-
ze odehrávaly,“ píše se v zelenečské kronice. 

V té době byla železniční kolej z Horních Počernic až do Lysé 
zaplněna železničními vozy s různým zbožím, takže provoz byl 
jen jednokolejný. „V Počernicích a v Zelenči byla posádkou 
v několika vozech skupina ozbrojených maďarských želez-
ničářů i s rodinami, které s sebou vzali při útěku z Maďarska. 
5. května po rozhlasovém hlášení vydal se k vagonům s ma-
ďarským oddílem zdejší občan Josef Svoboda, celní úředník, 
a vyjednával s oddílem o vydání všech zbraní. Maďaři vydali 
zbraně bez nejmenšího odporu. Ty byly složeny z vagonů na 
pole a pak odvezeny na obecní úřad. Někteří občané, hlavně 
potřebné hlídky, si pušky ihned ponechali a po obci hlídkovali,“ 
zmiňuje květnové události kronika obce Zeleneč. 

„5. května byl odzbrojen maďarský oddíl na nádraží v Mstěti-
cích, který odevzdal 12 vojenských pušek s náboji, větší počet 
ručních granátů a několik revolverů. Tyto zbraně byly předá-
ny národním výborům v Nehvizdech a Jirnech,“ píše se zase 
v kronice obce Mstětice.

Projíždějící tanky 
V noci z neděle 6. 5. na pondělí byl podle zelenečského kro-
nikáře slyšet hukot vozidel a tanků, a to jak z Poděbradské sil-
nice, tak i ze silnice z Brandýsa do Kbel. Několik tanků projelo 
od Brandýsa k Šestajovicím i obcí Zeleneč. „Napětí se stupňo-
valo, když pražský rozhlas oznamoval, jaká zvěrstva jsou v Pra-
ze páchána německou soldateskou, že je Praha bezohledně 
bombardována. My sami jsme v obci viděli, jak neustále létala 
vojenská letadla s municí mezi Milovicemi a kbelským letiš-
těm, kde byla z letadel skládána munice a pumy. V Praze se 
stále vyjednávalo, ale boje nepřestávaly.“ 

„Fronta stahovala se v prvních dnech měsíce května velice 
rychle a tím zvyšovalo se válečné napětí. Apatičnost ve tvá-
řích německých řadových vojáků dávala nám naději na blíží-
cí se konec války. Zato věrní a vybraní SSmani byli dosud plni 
válečného elánu. Msta ustupujících Němců projevovala se na 
každém kroku,“ píše se v kronice obce Zeleneč. Již od neděle 
6. května byly odzbrojovány menší skupiny vojáků prchajících 
po kapitulaci Říše domů na vlastní pěst. 

Exploze zbraně
Obec Zeleneč od roku 1942 vlastnila sanitní auto (pořízeno 
bylo tehdy za 7 900 korun), s kterým řidič Antonín Lukeš za 
války pomáhal převážet partyzány do bezpečí (V posledních 
měsících války bylo činných několik místních partyzánů. Byli to 

občané Lev, Brenner a Morec). Ve dnech odzbrojování pora-
žené německé armády se bohužel v obci odehrálo neštěstí. 
„Jeden z nejagilnějších místních občanů a vojáků revoluce 
Antonín Lukeš byl těžce zraněn pancéřovou pěstí. Německá 
zbraň nebyla ještě dostatečně technicky známa. Při zkoušení 
jejího mechanismu explodovala a utrhla občanovi Lukešovi 
levou nohu. Okna školní třídy, kde se neštěstí stalo, byla tla-
kem výbuchu vyražena. Toto neštěstí se stalo 7. 5. 1945. Těžce 
zraněný občan Lukeš byl ihned i přes nebezpečí na silnicích 
převezen občanem Karlem Svobodou, zdejším pekařem, do 
nemocnice v Českém Brodě.“ 

V noci z úterka 8. 5. na středu 9. 5. přeletovaly těžké granáty od 
Milovic přes obec Zeleneč na Prahu. Němečtí letci bombar-
dovali Prahu, Mělník, Mladou Boleslav, pražský rozhlas nabá-
dal k ostražitosti. 

Popravy „esesáků“
9. května konečně Rudá armáda osvobodila Prahu. „Po ce-
lou středu byla zadržována na silnicích německá auta s po-
raženými vojáky, kteří jezdili bezhlavě sem a tam. Ti pak byli 
odzbrojováni a prohlíženi. Prohlídky a odzbrojování velkých 
skupin vojska byly prováděny na nádvoří školy v Zelenči.“ Tam 
mohlo dojít k velké tragédii. „Při jedné prohlídce umístil SSman 
odjištěný ruční granát na dvoře školy do křoví. Jeden ze stráž-
ců jej však uviděl a přinutil, aby granát opět zajistil a odevzdal. 
Tento zločin byl přítomným partyzánským poručíkem potres-
tán tak, že byl SSman u státní silnice k Šestajovicím zastřelen 
a procházející Němci ho museli sami pohřbíti.“

V polích u Mstětic byla vypátrána pětičlenná skupina němec-
kých SS. Kronika Mstětic k tomu uvádí: „Skupina byla přivede-
na do obce, kde bylo právě ruské auto s vojskem. Ruský major 
odsoudil tuto skupinu k smrti. Poprava byla vykonána za zdí 
statku.“ Do Zelenče přijela vítězná Rudá armáda ve čtvrtek 
10. května 1945.

Pomník obětem 1. a 2. světové války
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Obec Zeleneč nebyla postižena bombardováním ani ně-
meckým vandalským řáděním. Přesto měla své padlé. „Prožili 
jsme těžká léta nesvobody, smutné i radostné dny Revoluce. 
Nyní se vespolek těšíme opět ze svobody, abychom vděčně 
vzpomněli těch, kteří za ni dali svůj život. Mezi nimi i náš občan 
Ivan Faltus, posluchač vysoké obchodní školy v Praze, bytem 
v Zelenči. Ten byl 7. května 1945 těžce zraněn v Praze na bari-
kádách a ještě téhož dne v nemocnici zemřel. Pochován jest 
ve společném hrobě v Praze,“ píše se v kronice Zelenče. 

Další obětí byl František Kohout, malíř ze Zelenče z čísla 96, 
jenž byl gestapem odvlečen v dubnu a v době Revoluce v Te-
rezíně popraven. V koncentračním táboře Osvětim byli umu-
čeni členové místních židovských rodin Kosinů, Kolynů a dr. 
Roggera. Čest jejich památce.

Lubor Černohlávek

Zeleneč roku 1945

Obecní policista 
má i v naší 
poklidné obci 
stále spoustu  
práce
První únorový den se po hlavní ulici Čsl. armády pohybovala 
žena, která svým chováním ohrožovala nejen sebe, ale také 
ostatní účastníky silničního provozu. Vše bylo vyřešeno v klidu 
domluvou. 

Všímaví Zelenečští oznámili podezřelého muže, který se pohy-
boval na kolejích. Přivolaná hlídka na místě zjistila, že se jedná 
o zaměstnance Správy železnic, který zde natahoval kabeláž. 

Začátkem února natankoval řidič u čerpací stanice ve Mstě-
ticích motorovou naftu a odjel bez zaplacení. Podle SPZ však 
není velký problém vozidlo i řidiče dohledat. 

Koncem února blokoval ranní dopravu v obci kamion, jehož 
řidič se ztratil a nevěděl, kudy jet. Hlídka řidiče dovedla na toč-
nu do Horních Počernic a následně mu za pomoci navigace 
ukázala správný směr cesty.

Následně se potvrdilo motto Policie ČR - Pomáhat a chránit, 
když zasahovali na zahradě domu, kde starší paní volala o po-
moc. Seniorka trpící Alzheimerovou chorobou se nemohla 
dostat ze zahrady, nakonec vše vyřešila dcera, která si ma-
minku převzala.

Před obecním úřadem nabourala začátkem března řidička 
zaparkované vozidlo. Přivolaná hlídka dohledala majitele po-
škozeného vozidla a ten následně sepsal s viníkem nehody 
protokol k pojistné události.

Někteří řidiči nerespektují uzavírku na stavbě ve Mstěticích 
a navíc jsou agresivní na pracovníky stavby. Také tyto situace 
řeší obecní policista.

Během února a března rozdal obecní policista na 30 pokut za 
porušení zákazu vjezdu nákladních vozidel, za nedodržení do-
pravního značení Stůj, dej přednost v jízdě nebo za přestupek 
řízení s telefonem v ruce. 
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Zelenečští jubilanti 
Blahořejeme všem občanům, kteří v březnu a dubna 2024 
slaví své významné jubileum. Do dalších let Vám přejeme 
především mnoho zdraví, dobré nálady a krásných dnů, ve 
kterých budete obklopeni lidmi, kteří jsou vám nejbližší.

Horáková Alena

Máša Jaroslav

Šimonková Marie

Šubrt Antonín

Kinzlová Miroslava

Šorel František

Malá Alena

Bürgelová Jiřina

Klekner Václav

Braciníková Anna

Horáček Jan
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a Bosáky 
Staročeské Máje, které mají v Zelenči tradici už od roku 1936, pro-
běhnou letos v sobotu 25. května. Program je již tradiční. V pátek 24. 
5. bude na zelenečském fotbalovém hřišti zdobení májek a opékání 
buřtů. „Na hřišti postavíme hlavní májku. Dříve se májky celou noc hlí-
daly, aby je ze sousedních obcí neuloupili, ale to už se dnes neděje. 
Naposledy nám takto vysadili májku kluci ze Šestajovic před 30 lety,“ 
podotýká k tradici Pavel Křížek, předseda SK Zeleneč, který Staročes-
ké Máje pravidelně pořádá. 

V sobotu kolem 9 ráno vyrazí do obce krojovaný májový průvod. Vy-
hrávat k tomu bude dechová kapela Kmochověnka s kapelníkem 
Milošem Glosem, který je ze Zelenče. „Bude se hrát sousedům, 
k tomu se tradičně nabízí panák zelené a snad nám lidé přispějí na 
muziku. Odpoledne bude následovat vyvádění nevěst. Za časů mé 
mámy bylo v Zelenči přes 100 nevěst, za mého mládí kolem čtyřiceti 
a teď jsme rádi, když jich je aspoň deset. Od 19.30 hodin je pak na 
programu taneční zábava na hřišti, ke které zahraje stejně jako loni 
kapela Bosáci,“ dodává Pavel Křížek.

Lubor Černohlávek Zelenečští v krojích během Staročeských majů 2023

ba

Zahodit do koše 
nestačí
Prosíme, pomozte nám! Nemusíte se 
bát, nezakládáme žádnou veřejnou 
sbírku. Dnes bych se totiž rád rozepsal o 
velmi palčivém tématu, které je v oko-
lí velkých měst aktuální po celé České 
republice, a to konkrétně odpadky v pří-
rodě. Nechme nyní stranou, jak se tam 
odpadky dostanou, protože to je věc, 
kterou člověk přírodomil beztak nemů-
že nikdy pochopit. Smutnou realitou se 
stává, že myslivci, kteří v zelenečské ho-
nitbě působí, přivezou do honitby něko-
lik pytlů krmení a odvezou několik pytlů 
odpadků. Tento fakt nezmiňuji proto, že 
by si snad ženy a muži v zeleném chtěli 
stěžovat, ale zkrátka z toho důvodu, že 
tento boj se nám nedaří vyhrát, ba ani 
remizovat.

Většinou se setkávám s názorem: „Vždyť 
já si po sobě všechno uklidím, tak co!“ 
To je samozřejmě pravda, ale vzhledem 
k objemu odpadků, které v blízké přírodě 
nacházíme, je to bohužel málo. Pokud 
by někoho napadlo, co víc tedy můžu 
udělat, pak bych měl jeden návrh. Když 
budete mít čas a chuť, vezměte s sebou 
na procházku jeden pytel na odpadky, 
naplňte ho a po cestě domů ho vyhoď-
te na místo k tomu určené. Třeba se díky 
vám, uvědomělým občanům, kterým 
na přírodě také záleží, podaří něco ne-
vídaného a naše zelenečské pole a re-
mízky budou zase bez pet lahví a dalších 
odpadků.

V druhé části bych rád odpověděl na 
dotaz, který vzešel v reakci na článek 
v minulém vydání. Konkrétně jsem byl 
dotázán, jak může něco tak roztomilé-
ho, jako nutrie způsobit psovi závažné 
zranění. Odpovědět na otázku se na-
bízí na přiložených fotografií – a) dolní 

řezáky, b) horní řezáky. Přechod mezi 
oranžovou sklovinou a bílou částí zubu 
označuje místo, kde byla původně dá-
seň, tedy bílá část se nachází v lebce. 
Nepoměr na dolních řezácích vznikl 
ulomením zubu, který teprve dorůstal. 
Tedy představa, že nutrie bude mít jen 
o něco větší zuby než náš králík Alois, 
snad na základě předložených obrázků 
vezme za své. Zároveň netřeba doplňo-
vat, jak závažná zranění těmito nástroji 
mohou vzniknout. Navíc celkový obraz 
je ještě nutné doplnit o fakt, že se v nutrií 
tlamě nachází celá řádka mikroorga-
nismů, které jsou schopné způsobit zá-
važné onemocnění i lidem. No a teď si 
představte tu scénu, jak malé dítě krmí 
mrkvičkou z ruky u rybníka nutrii. Pořád 
jste stejně v klidu jako před přečtením 
předchozích řádků?

Michal Vlk 
Myslivecké Sdružení Zeleneč
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Starší závodníci

Mladší závodníci

Otevření 
sezóny 2024 na 
halovém MČR 
v kolečkovém 
rychlobruslení
Koncem zimy se uzavírá přípravná sezó-
na a otevírá závodní na halovém MČR. 
Závody 13. Czech Indoor Inline Open, 
jejichž jsme tradičními organizátory, se 
konaly v hale v Praze 5-Radotíně 16. 3. 
2024. Náš oddíl se 42 závodníky tvořil 
téměř třetinu startovního pole.

Závody jsou v kategoriích žactvo A až 
senioři i halovým MČR. Získali jsme cel-
kem 4 tituly mistrů republiky, 2x vice-
mistry a 5x druhé vicemistry - celkem 
jsme posbírali 11 mistrovských medai-
lí. V rámci celého závodu jsme získali  
6x 1. místo, 6x 2. a 8x 3. místo.

Nejúspěšnější kategorií se pro nás sta-
ly žákyně A (11-12 let), na stupně vítězů 
v rámci MČR vystoupalo celé trio našich 
závodnic: 1. Anežka Vrbová, 2. Natálka 
Maříková a 3. Viktorka Sačková.

V hlavní seniorské kategorii si výtečně 
vedl Prokop Stodola, který se stal abso-
lutním mistrem ČR v hale, Patrik Male-
ček vybojoval bronz. Mezi ženami bronz 
získala Jana Bohumská.

V juniorech statečně bojovali Vilma Peli-
kánová (6.) a Vojta Kolman (4.)

V dorostencích potvrdil svoji stále se 
lepšící výkonnost Jáchym Podlipský, 
který je výborný univerzál, umí všechny 
tratě a získal titul MČR. Překvapil Anto-
nín Brejcha, který si odvezl bronz. Mezi 
dívkami jsme měli Veroniku Dykastovou. 
Ta měla smůlu hned v úvodním závodě 
- pro technickou chybu byla ze závodu 
diskvalifikována, ale nakonec vybojova-
la bronz ve víceboji v rámci MČR.

V kadetkách jsme měli 7 závodnic z 18. 
Nejlépe si vedla stříbrná Nela Krejčí, 
Tereza Otová byla 4., dobře si vedly ale 
i naše další. Všem patří dík za týmovou 
soudržnost, někdy umístění ovlivnily 
pády, někdy i trocha štěstí, prostě jak to 
ve sportu bývá.

Mezi kadety se blýsknul a další titul do 
naší sbírky přidal David Holubec.

Poslední mistrovskou kategorií je žactvo 
A. O dívkách už jsme psali, v chlapcích 
si výborně vedl Jan Pavel ze zelenečské 
části našeho oddílu, který skončil na 
4. místě ze 13 účastníků. Hezky závodili 
ale i naši další dva kluci - R. Štefanka a K. 
Kolman.

V dalších kategoriích se bojovalo o ví-
těze víceboje v rámci CIIO. V Masters 
kategorii vybojoval Martin Vrba 2. místo. 
V žactvu B (9–10 let) se o 2. a 3. místo 
podělily Kristýna Popilková (2.) a Bea 
Kašparová (3.), A. Bajzíková (5.). V chlap-
cích stejného věku byl Albert Kazda 3. 
a David Ota 4.

Žáci a žákyně C (7–8 let) — Mia Nová-
ková a Kosťa Grigoryev závodili krásně. 
Mia obsadila 2. místo, Kosťa zvítězil.

Nejmladší účastnice celého CIIO byla 
ještě ne 5letá Stella Krupková. Byly to 
její první „opravdové“ bruslařské závody 
v závodní kategorii a získala v nich bronz.

Svou kategorii měli i Fitness děti, které 
se závoděním teprve začínají. V kate-
gorii mladších si udělala radost Viktorka 
Abrat, která vybojovala zlato. Závodění si 
vyzkoušela i Markéta Urbanová ze zele-
nečské přípravky, která dojela na 5. mís-
tě z 11 účastníků.

Všem závodníkům moc děkujeme za 
hojnou účast, bojovné výkony, týmovou 
soudržnost a nasazení a přejeme do za-
čínající sezóny mnoho úspěchů.

Ludmila Krupková
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V Zelenči 
máme naprosté 
soukromí pro naše 
muzicírování 
zpěvačka, obyvatelka Zelenče

O žití v Zelenči a příjemných i smutněj-
ších novinkách v osobním i v umělec-
kém životě jsme si povídali se zpěvač-
kou a zelenečskou sousedkou Radkou 
Fišarovou.

Jak se Ti v Zelenči žije?
Žije se nám tu s Oskarem moc hezky. Le-
tos v únoru to bylo, tuším, 16 let, co jsem 
se sem nastěhovala. Syn Oskar už se tu 
narodil čili je vlastně rodilý Zelenečan. 
Máme báječné sousedy, partu kama-
rádů, pár kroků do přírody na procházky. 
A v domě naprosté soukromí na naše 
muzicírování nebo zkoušky s kapelou. 
To jsem si v Praze moc nemohla dovo-
lit. Je pravda, že když jsem se sem jako 
Pražačka ze Žižkova stěhovala, tak jsem 
měla trochu obavy z dojíždění, ale neli-
tovala jsem jediný den.

Všimla sis nějakých změn v tom našem 
Zelenči za poslední rok?
Mě osobně těší on-line komunikace, 
kde se dozvídám vše potřebné o chodu 
obce. Tím, že mi chodí informace mai-

lem, tak je nepřehlédnu a jsou pro mě 
dobře srozumitelné. Letos jsem platila 
např. svoz odpadů z domova přes inter-
net. A i když něco popletu, tak díky této 
formě komunikace se vše rychle napra-
ví.

A jaký vlastně byl tvůj rok 2023? Co se 
Ti skutečně povedlo?
Minulý rok byl pro mě plný změn a zvratů. 
Dostudovala jsem školu, v červnu jsem 
zdolala státnice, a to pro mě byla sa-
mozřejmě velká úleva. Také jsme hodně 
cestovali po Evropě i v USA, což je asi 
můj zásadní relax. Podzim byl nároč-
nější, protože nám odešel tatínek, a tak 
pro mě přišla taková nová životní etapa. 
A vše tak nějak celý rok provázela před-
stavení v divadle, koncerty, a nakonec 
vydání nového vánočního CD Ježíškovi…

Jaké byly a budou první měsíce roku 
2024?
Nový rok začal, jako vždy, novoročními 
koncerty, většinou charitativního cha-
rakteru a také pro mě jako pedagoga 
ve znamení pololetních zkoušek. I když 
nejvíc mi asi dávají vždy zabrat písemky 
Oskara. Je v 6. třídě a už se pomalu pře-
stávám chytat v matematice i v češtině. 
Na další ročníky už budu potřebovat po-
silu, i když on už si je, čím dál víc, posilou 
vlastně sám Oskar. No a na pololetní 
prázdniny jsme byli pár dní v Dubaji, v ji-
ném světě.

Jsou v roce 2024 výzvy profesionální a/
nebo osobní?
Vzhledem k tomu, že ráda cestuji, tak 
mám stále velkou motivaci se zlepšovat 
v angličtině, takže to je mojí touhou, po-
sunout se zase o kus dál a začala jsem 
tedy opět chodit na kurzy a na konver-
zaci. Taky mě čeká v květnu uzavření 
dalšího ročníku projektu MenArt, který 
je napojený na talentované děti ze ZUŠ 
napříč ČR, kde působím jako mentor. 
A samozřejmě se těším na naše dal-
ší koncerty na Malé scéně Studia Dva, 
nebo na koncerty s Komorní filharmonií 
na Slovensku v Žilině, či s Karlovarským 
symfonickým orchestrem, nebo na akce 
s úžasným dechovým tělesem Ústřední 
hudbou Armády ČR. A ty nejosobnější 
výzvy si nechám raději pro sebe!

Jak Radko nejraději odpočíváš?
Různě. Někdy si pustím meditační hud-
bu a jen relaxuji úplně v klidu. Někdy na-
opak potřebuji pohyb, nejraději mám 
rychlou chůzi na naší cyklostezce. Ně-
kdy odpočívám i za volantem na ces-
tách při poslechu nějakých podcastů. 
Je to různé. Dokážu si vlastně neskuteč-
ně odpočinout i během koncertu.

Zpíváš si v koupelně?
No jistě! Vždycky!

Rozhovor vedla Jana Náhlovská

Radka Fišarová se synem Oskarem
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Stříbrná mezi 
podnikatelkami 
podnikatelka, obyvatelka Zelenče

Úspěch do Zelenče. Podnikatelka Jana 
Erbová byla vyhlášena druhou nejlep-
ší byznysmenkou Česka za loňský rok. 
V soutěži Ocenění českých podnika-
telek uspěla mezi 106 ženami, které se 
dostaly do finále. Jednatelka firmy AC-T 
servis, spol. s r.o. skončila druhá v kate-
gorii Velká společnost.

Jak moc je druhé místo mezi nejlepší-
mi podnikatelkami prestižní?
Je to na jednu stranu obrovská čest 
a zároveň jakési potvrzení, že fungu-
jeme dobře. Ekonomické výsledky 
společnosti mají totiž 70 procent váhy 
hodnocení. Zbylých 30 procent pak činí 
hodnocení poroty po osobních poho-
vorech. Beru to tedy jako ocenění celé 
naší firmy, práce celého kolektivu. Z více 
než 24 tisíc firem, které splnily podmín-
ky soutěže – například, že majitelka je 
Češka a stoprocentně vlastní společ-
nost, bylo na základě ratingu nomino-
váno 1975 semifinalistek s nejlepšími 
ekonomickými výsledky. Z nich pak vze-
šly finalistky. Takže to už je velká konku-
rence… Ceny se rozdělovaly v katego-
riích, které jsou dané podle finančního 
obratu. Velká společnost je ta, jejíž obrat 
je nad 80 milionů korun. Pro nás to bylo 
již čtvrté umístění (2009 a 2014 1. místo 
a 2020 a 2023 druhé).

Jako obchodní firma působí AC-T 
servis na trhu přes 20 let. Vyprofilovala 
se jako velkoobchod s dveřním ková-
ním a nejrůznějšími doplňky ke dveřím. 
To není zrovna obor typický pro ženy…
To ne, také jsem k němu přišla náhodou. 
Firmu jsem založila v době, kdy jsem dě-
lala ekonomku několika malým firmám 
izraelského majitele a chystala se na 
mateřskou. Vznikla jako Accounting-Tax 
servis, proto dodnes máme název AC-T 
servis, a dva roky dělala účetnictví z do-
mova. Až přišel domů manžel s informa-
cí od něj z práce. Byl v německé firmě, 
která obchodovala s dveřním kováním, 
a chtěla svou českou dceřinou společ-
nost zavřít. Nakonec jsme se dohodli, 
že v aktivitách můžeme pokračovat, ale 
„na vlastní triko“. Abychom nemuseli na 
zápis do obchodního rejstříku čekat půl 
roku, využili jsme již založenou společ-
nost. A u názvu AC-T servis jsme už zů-
stali… Obor jsem si tedy nevybrala, ale 
byla jsem ráda, že to není nic vyloženě 
ženského, co bych pak třeba hromadila 

doma. Takto se už třiadvacet let věnuje-
me klikám a je to vlastně fajn.

Proč jste své podnikání v Horních Po-
černicích rozšířili i o pracovní oděvy?
Šlo o novou příležitost. S klikami, ke kte-
rým se posléze přidala také výroba vlo-
žek a systém generálního klíče, jsme 
začali v roce 2001 a v této oblasti jsme 
především velkoobchodem. V roce 2014 
jsme vytvořili novou divizi pod značkou 
PROFI ODĚVY. Vzniklo to shodou okol-
ností přes kamaráda, který přemýšlel, 
jak propojit naše aktivity. Protože jsme 
v tu dobu měli jako vedlejší produkt kr-

bové nářadí, začali jsme s prodejem 
švédských seker a pracovních nožů. Brzy 
jsme přidali i pracovní oděvy Snickers 
workwear. Ověřili jsme si, že na našem 
trhu jsou nejlepší. Asi po roce jsme do-
stali nabídku na odkoupení výhradního 
distributorství všech produktů Hultafors 
Group pro Českou i Slovenskou republi-
ku. A tak jsme do toho šli a aktivity rozšířili 
i na maloobchod a e-shop.

Téměř polovina žen, které bojovaly 
ve finále soutěže o nejlepší podni-
katelku, vede rodinné podniky. Je to 
i váš případ? 
Ano. Na začátku jsme začínali s man-
želem sami dva. Pracovali jsme doma 
v Zelenči v budoucím dětském pokojíč-
ku a s rozvozem a později i s kompleta-
cí  nám pomáhal můj tatínek, který byl 

už v důchodovém věku. Teď už ve firmě 
pracují i syn a dcera. Celkem je nás 39.

Společnost AC-T servis, spol. s r.o. 
dlouhá léta sponzorovala zelenečský 
fotbal. Proč z toho sešlo?
Podporovali jsme nejen fotbal, ale na-
příklad zakoupili i defibrilační přístroj pro 
paní doktorku, která chodí na zápasy. 
S příchodem všeobecné ekonomické 
krize v roce 2009 jsme však museli pře-
hodnotit veškeré náklady a některé věci 
se změnily. Rozhodli jsme se peníze pře-
sunout do jiné propagace firmy.

Jaký vztah máte k Zelenči?
Je to náš domov, bydlíme tady už od 
roku 2000 a líbí se nám tu. Pocházím 
z Horních Počernic, a když jsme došli do 
situace, kdy jsme plánovali založit rodi-
nu, hledali jsme pozemek poblíž. Tehdy 
stál v Počernicích metr půdy 4 000 ko-
run, což jsme si nemohli dovolit. Tím, že 
Martinova maminka žila ve Vídni a ne-
měl vazbu k žádné lokaci v Česku a já 
chtěla být blízko rodičům, zvolili jsme 
Zeleneč, kde byly zrovna pozemky na 
prodej. Ovšem s dnešním Zelenčem se 
to nedá srovnat. Když jsme tu začali sta-
vět, tak tu žilo 1000 lidí a v místech, kde 
jsou nyní satelitní městečka, byly všude 
jen louky a pole. 

Rozhovor vedl Lubor Černohlávek

Jana Erbová
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Den otevřených 
dveří ZŠ Zeleneč
Tradičně pořádá naše základní škola 
den otevřených dveří na Den učitelů, 
tedy 28. března. Jelikož však letos na 
tento den připadl Zelený čtvrtek a s ním 
spojené velikonoční prázdniny, uspořá-
dali jsme jej o den dříve.

Dopoledne bylo otevřené návštěvě vy-
učovacích hodin. A zájem nebyl vůbec 
malý! Na čtyři desítky rodičů součas-
ných či budoucích žáčků se přišlo po-
dívat do různých tříd, zejména prvního 
stupně. Ve tři hodiny jsme dveře hlavní 

budovy otevřely dokořán všem, kteří se 
chtěli podívat, jak to u nás vypadá a co 
si řada vyučujících spolu s dětmi pro ná-
vštěvníky nachystala.

Největším tahákem ale asi bylo diva-
delní představení dětí z 5.B a 5.C, které 
si, za podpory svých třídních učitelek 
a asistentek, připravily pod přímým do-
jmem lekcí našeho programu proti šika-
ně – KiVa. Nazvaly jej Vnitřní hlas, a právě 
ten v průběhu celého vystoupení nejvíce 
působil na emoce diváků.

Děkujeme všem, kteří si k nám našli ces-
tu. Bylo vás hned několik stovek, a to nás 
moc a moc těší.

Jiří Ptáčník, ředitel školy

Školu navštívila 
mobilní digitální 
tvořílna FabLab 
University
Moc rádi využíváme různé aktivity a for-
my podpory z MAP Brandýsko. A pro-
to když právě odtud přišla nabídka, že 
by k naší škole zavítal kamion FabLab 
University, bez váhání jsme ji přijali. A to 
i když jediný možný termín těsně před ve-
likonočními prázdninami připadal právě 
na školní Den otevřených dveří a už tak 
bylo co organizovat. Díky skvělé spo-
lupráci ale vše dopadlo na výbornou, 
a brzy ráno podél tělocvičny kamion za-
parkoval. Doslova během pár minut se 
pak jeho návěs proměnil na překvapivě 
prostornou třídu pro patnáct dětí.

Je ale na místě nejdříve vysvětlit, co to 
FabLab University je. Jedná se o inova-
tivní vzdělávací projekt, který prostřed-
nictvím speciálně vybaveného kamionu 
přináší moderní digitální výrobní tech-
nologie přímo ke školám. Tato mobilní 
laboratoř nabízí dětem mnohdy první 
praktické zkušenosti s 3D tiskem, mo-
delováním, laserovým řezáním nebo 
gravírováním a dalšími technologiemi. 
Cílem je zprostředkovat žákům aktu-
ální poznatky z oblasti moderní výroby 
a prototypování, umožnit jim vyzkou-
šet si práci s různými digitálními nástroji 
a přiblížit jim pojem „digitální řemeslo“. 
Projekt vychází z úspěšných programů 
sdílené dílny FabLab Brno

V průběhu dne se v kamionu vystřída-
ly hned tři skupinky našich žáků ze 7.–9. 
tříd, kteří předem projevili zájem. Velkou 
radost jsme měli z toho, že zejména 

v 8. ročníku měly s naprostou převahou 
největší zájem dívky. Na začátku je lek-
toři seznámili s celým vybavením kami-
onu – od 3D tisku přes plotter a laserové 
gravírování k CNC frézce. Podle prefe-
rencí konkrétní skupiny se pak věnovaly 
práci s některým z těchto strojů, a to od 
přípravy dat na počítačích, až po sa-
motnou výrobu. Výrobek si každý navíc 
odnesl domů. Vše krok za krokem pod 
odborným vedením nadšených lektorů. 
Program nakonec ještě doplnila nemé-
ně zajímavá prohlídka technologií v no-
vém elektromobilu ŠKODA Enyaq.

Za možnost využít FabLab University pří-
mo u nás jsme upřímně vděční. Myšlen-
ka digitálního řemesla nám totiž není vů-

bec cizí, a právě v letošním školním roce 
jsme se sami touto cestou vydali. Naše 
nově koncipovaná počítačová dílna je 
právě takovou tvořílnou, kde děti získá-
vají dovednosti a znalosti v přípravě dat, 
které následně zpracují pomocí 3D tisku 
či řezacího plotteru. Tento koncept stále 
rozvíjíme, učebnu vybavujeme dalšími 
a dalšími digitálními nástroji a máme pl-
nou hlavu nápadů, jak celý projekt dále 
rozvíjet. Mimo jiné například uvažujeme 
i o otevření prostoru mimo výuku jak 
tvořivým dětem, tak i jejich maminkám 
a tatínkům ze Zelenče a blízkého okolí. 
Ať už formou workshopů nebo pro sa-
mostatnou práci.

Jiří Ptáčník, ředitel školy

 Žáci druhého stupně ZŠ Zeleneč
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Holky z Prahy - východ 
dokázaly všem, že 
zemědělství rozumí
Naše škola se zapojila do soutěže Mladý zemědělec, kterou 
vypsal Zemědělský svaz České republiky. Do školního kola se 
přihlásilo přes třicet odvážných žáků, kteří se rozhodli bez ja-
kékoliv přípravy vyzkoušet své znalosti z oblasti přírody a ze-
mědělství. Tři nejlepší pak postoupili do semifinále. Na první 
dvě místa se probojovaly Kateřina Tuhovčáková a Aneta Jurzy-
kowská a třetí místo obsadili David Weiser a Štěpán Sládeček. 
David se ale postupu vzdal.

Semifinalisté dostali k nastudování materiál, který nám byl 
organizátory soutěže poskytnut. Po pečlivé přípravě, která 
spočívala v samostudiu a porozumění základům zemědělství, 
jsme mohli vyrazit směr Hradec Králové, kde se semifinálové 
kolo konalo v prostorách SOŠ veterinární.

Brzkým ranním vlakem jsme se dopravili na místo, kde se nás 
ujaly studentky prvního ročníku a velmi mile nás přivítala také 

paní ředitelka školy, učitelé a organizátoři soutěže. Bonusem 
bylo, že nás přišel povzbudit hejtman KHK Martin Červíček, 
který vítězům přislíbil osobní doprovod na některou z akcí Krá-
lovéhradeckého kraje, jako jsou například dožínky.

Samotná soutěž se skládala z teoretické a praktické části. 
Teoretické znalosti děti uplatnily při testu. Praktická část se 
odehrávala povětšinou venku, kdy bylo připraveno agility hři-
ště, hod holínkou, odhad hmotnosti králíka nebo poznávačka 
osiva či zvířete podle lebky.

Po skončení soutěže a během sčítání výsledků jsme měli 
možnost se projít školou, kdy nám průvodci ukázali vybavení 
školy, na kterém se studenti učí teorii a prakticky se připravují 
na svá budoucí povolání. Viděli jsme, mimo jiné, elektronický 
pitevní stůl, modely psů, koní i krav, „právě narozeného telát-
ka“, které jsme si dokonce mohli potěžkat, nebo wellness pro 
postižené pejsky. Škola má také svoji stáj, kde nás hlasitě při-
vítali dva kozlíci Pat a Mat, a kotec se dvěma pejsky. Měli jsme 
též možnost nahlédnout do skutečného pitevního sálu, kde 
právě probíhala pitva malého selátka. Veterinární škola má 
velmi kvalitní zázemí pro své studenty.

Po obědě byla pro soutěžící připravena šifrovací hra, a po 
vyluštění kódu si mohli vyzvednout poklad. Po bohatém rau-
tu jsme se odebrali na slavnostní vyhlášení výsledků. Porota 
se rozhodla ocenit i 4. a 5. místo, na kterém se spolu se sou-
peřkou umístila naše Kačka. Soutěž s absolutním přehledem 
vyhrála, a na první příčce se umístila, naše Anetka. Celý ná-
ročný den jsme si dosyta užili a odjížděli jsme unavení, ale plní 
zážitků a ověšení spoustou dárků a cen. Držte naší reprezen-
tantce pěsti v celonárodním finále, na které vyrazí v červnu do 
Brna.

Petra Suldovská, učitelka

Úspěch ve 
florbalovém finále 
ČEPS Cup!
Hrdost a radost! To jsou slova, která nej-
lépe vystihují nedávné úspěchy našich 
žáků ve florbalovém národním finále 
ČEPS Cup 2024. Turnaje se letos zú-
častnilo více než 1000 škol. Naši školu 
reprezentoval výběr žáků z 3.–5. tříd.

Cesta k úspěchu nebyla snadná. Vše 
začalo skvělým vítězstvím v okresním 
kole v Nehvizdech, kde naši mladí flor-
balisté ukázali výjimečný talent a týmo-
vého ducha. Následovalo krajské kolo 
v hale ZŠ Campanus v Praze 11, kde 
naši hráči opět předvedli skvělou hru 
a potvrdili svou kvalitu. Z krajského kola 
postoupil zelenečský tým do národ-
ního finále, které se konalo 26. března 
2024 ve sportovní hale Jedenáctka VS 
v Praze. Národního finále se zúčastnilo 
16 nejlepších týmů ČR.

Hned od rána byla cítit ze všech stran 
velká touha uspět. Zelenečští přijeli na 

turnaj s velkými očekáváními. Týmy byly 
rozlosovány do 4 skupin, z nichž 2 nej-
lepší týmy postupovaly do další vyřazo-
vací fáze turnaje. V naší skupině jsme se 
utkali s ZŠ a MŠ Brno Horní, 33. ZŠ Plzeň 
a ZŠ Žďár nad Sázavou.  Po úvodní pro-
hře s Plzní (2:4) jsme úspěšně zvládli dal-
ší zápasy se Žďárem nad Sázavou (5:4) 
a Brnem Horní (4:3). Hrací systém byl 
nastaven tak, že pořadí týmů ve skupině 
bylo určeno dle celkového počtu bodů 
za vítězství/remíza/prohra. V případě 
shody bodů za všechny zápasy byl roz-
hodující celkový počet bodů ze vzájem-
ných utkání. A právě zde sportovní štěstí 
zelenečským nepřálo a tým postoupil 

do finále B o 9. až 12. místo. V této skupi-
ně náš tým exceloval, potvrdil své kvality 
a vybojoval úžasné 9. místo. Velkou opo-
rou týmu byl jeho trenér z mateřského 
oddílu Prague Tigers Roman Janeba 
a fanouškovský kotel z řad spolužáků. 

Doprovodnou soutěží ČEPS Cup byl, ve 
spolupráci se společností Remobil, sběr 
starých mobilních telefonů. Do sběru se 
zapojila celá škola a podařilo se vybrat 
více než 100 starých telefonů, což nám 
přineslo 2. místo a škola tak vyhrála tři-
cet florbalek.

Martina Myrdaczová  
zástupkyně ředitele
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Držíme divadlu 
palce na dálku
V rámci Zelenečské akademie zavítali 
do Zelenče na debatu Karel a Hana Heř-
mánkovi. On je znám jako charismatický 
herec, ona bývala známou televizní hla-
satelkou a moderátorkou. Po sametové 
revoluci spolu založili Divadlo Bez zábra-
dlí, jedno z prvních soukromých divadel. 
Karel Heřmánek (76) zde hrál, režíroval 
a byl ředitelem, Hana Heřmánková (61) 
pracovala jako manažerka. 

Když jste nedávno předali chod diva-
dla do rukou svých synů, objevili jste 
čas sami na sebe?
Karel Heřmánek: Myslel jsem si, že se 
nám uleví. Ale ono to nějak nepřišlo, 
protože problémy kolem soukromého 
divadla jsou neustále. Zůstalo to na sy-
nech Karlovi a Josefovi a musím říct, že 
Josef to už vzdal a chce se věnovat jen 
divadelní režii. Oba sice znali provoz, 
Kája i hraje, ale do důsledku nevěděli, 
co obnáší organizace všeho. Teď už to 
řídí jen nejstarší syn Kája. Sledujeme ho 

s obavami, protože v dnešní době to 
skutečně není lehké. Řešením by mohlo 
být, že se ředitelkou divadla stane naše 
ekonomka a Kája si nechá post umě-
leckého šéfa.

Hana Heřmánková: Trošičku se nám 
ulevilo, protože jsme si povinnosti rozdě-
lili. Stále jsme po ruce a k dispozici, ale 
starosti nám zůstaly. Přece jenom jsme 
všichni pořád spolumajitelé divadla.

Jste spokojeni se svými následníky, jak 
se mění program divadla?
Karel Heřmánek: Podařily se tam výbor-
né tituly – Cabaret, Hra, která se zvrtla 
nebo Berlín Berlín. 

Hana Heřmánková: Jako jsem to dřív ří-
kala Karlovi, tak to samé opakuji Kájovi: 
neexistuje divadlo, kde by se neustále 
dařilo a je potřeba neustále hledat nové 
texty a zkoušet s novými lidmi. A držíme 
jim palce.

Představení Blbec k večeři (s Hanou 
Heřmánkovou v roli Christine) je skoro 
legendární…

Karel Heřmánek: To už hrajeme 26 let, 
od roku 1998, kdy to režíroval Jiří Menzel. 
Teď už se blížíme k tisící repríze.

Hana Heřmánková: Francouzský ná-
zev tohoto představení je Večeře ptáků 
a distributor, když sem přivezli francouz-
ský film natočený podle hry, hledal čes-
ký název. Tenkrát už byl Blbec k večeři 
známým pojmem, takže dali ten název 
podle našeho představení – Blbec k ve-
čeři. To mně před mnoha a mnoha lety 
udělalo radost.

Váš nejmladší syn František studuje 
v Londýně. Vydal se i on v hereckých 
šlépějích?
Hana Heřmánková: Ano, studuje tam 
obor computer science, ale vedle toho 
utekl i k divadlu. Nejdříve musí dodělat 
školu a pak ať si dělá, co chce.

Karel Heřmánek: František zrovna kon-
čí magisterské studium. Ostatně stejně 
jako moje manželka, která se vrhla do 
studia historie a také bude brzy magis-
trou.

Lubor Černohlávek

Manželé Heřmánkovi, Martin Kubačák a Ladislav Mrklas

Hana a Karel Heřmánkovi 
a jedno překvapení 
v zelenečském Komunitním 
prostoru
Zaplněný sál Komunitního prostoru přivítal 10. dubna Hanu 
a Karla Heřmánkovi. Ti se přišli podělit o své zážitky a zkuše-
nosti z divadelního, mediálního a filmového světa. Organizá-
toři dopředu avizovali, že půjde opravdu o unikátní příležitost. 
Karel Heřmánek je totiž znám tím, že nedává rozhovory mé-
diím a nepřijímá ani pozvání na žádné veřejné besedy. V pří-
padě Zelenče ale díky intervenci své manželky udělal výjimku 
a účastníci akce se tak vlastně stali svědky světové premiéry. 

Jelikož to ale pár dní před konáním besedy vypadalo, že žád-
ná taková premiéra nebude, neboť Karla Heřmánka postihly 
zdravotní obtíže, rozhodli se organizátoři po konzultaci s paní 
Hanou přizvat ještě jednoho hosta. Tím byl herecký kolega 
Heřmánkových z Divadla Bez zábradlí, Martin Kubačák, zná-
mý v poslední době třeba z role v úspěšném filmu Buko. 

Všichni tři hosté ochotně odpovídali na dotazy moderátora 
i z pléna. Vzpomínali na začátky své kariéry, léta osmdesá-
tá i devadesátá. Na přetřes přišlo slavné Divadlo na zábradlí, 
vzpomínky na režisérské, herecké i moderátorské kolegy i zku-
šenosti se zakládáním a provozováním jedné z prvních sou-
kromých divadelních scén v zemi. 

Celý večer probíhal v příjemné přátelské atmosféře a skončil 
velkým potleskem vestoje. 

Ladislav Mrklas
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Z besedy Madeira a Azorské ostrovy

 starosta Zelenče s hosty plesu

Lekce taneční školy InDance

Mezinárodní  
den sportu  
– nultý ročník
Od roku 2014 je 6. duben Mezinárod-
ním dnem sportu. Andrea Podlipská, 
předsedkyně výboru pro školství, kulturu, 
sport a sociální věci, přišla s nápadem 
uspořádat v Zelenči akci na všech do-
stupných obecních sportovištích. Na 
přípravu nebylo mnoho času, ale i za tak 
krátkou dobu se nám podařilo oslovit 
všechny sportovní spolky, trenéry a lek-
tory, kteří v Zelenči působí. Sportovní 
den tak mohl proběhnout.   

Na umělé trávě a na asfaltové ploše 
v areálu SK Zeleneč, v tělocvičně školy  
v malé tělocvičně ve Školní ulici probí-
haly. probíhaly lekce a tréninky všeho 
druhu od sobotního rána až do pozd-
ního odpoledne. Ve výčtu pohybových 
aktivit si mohl každý najít, co ho baví, 
nebo si vyzkoušet něco nového. Nechy-
běla atletika, jóga, aerobic, zdravotní 
cvičení SM systém, fotbal, florbal nebo 
třeba streetdance. 

Do akce podporující pohyb se ve svém 
volném čase a zcela zdarma zapojili 
téměř všichni oslovení trenéři a lektoři, 
kterým patří velký dík. Ačkoli meziná-
rodní den sportu v Zelenči nebyl žádnou 
masovou akcí, své účastníky si našel a ti 
si pohyb rozhodně užili.

Příští rok tuto akci určitě zopakujeme. 
Nejlepší ale bude, když si pohyb budete 
užívat po celý rok.

Jana Náhlovská

Obecní ples 2024
Neoficiálním tématem březnového 
obecního plesu byl tanec a dobrá ná-
lada. Odkazoval na ně nejen plakát, 
ale i roztančené vstupenky a dekorace. 
Jednou z hlavních dekorací byl nový 
neonový nápis se zeleným srdcem od-
kazující na název obce. S ním se teď 
budou moci setkávat účastníci dalších 
obecních akcí. 

Od počátku byla napříč celým Zélandem 
cítit dobrá nálada. Tu ještě podtrhla taneč-
ní skupina La Tropical tvořená trojicí v pes-
trobarevných kostýmech. K tanci hrála 
kapela Gurmania Band. Celým večerem 
provázela dvojice mladičkých moderáto-
rů Aneta a Adam. Šlo jim to báječně!

Málokdo vynechal možnost naučit 
se pár tanečních kroků od tempera-
mentního kubánského učitele Hansera. 
A snad nikdo nepropásl šanci koupit si 
alespoň pár lístků do tomboly se spous-
tou skvělých cen a s velkou šancí něco 
vyhrát. 

Poděkování za obecní ples patří všem, 
kdo se podíleli na jeho přípravě, ale 
i hostům, kteří vytvořili úžasnou atmo-
sféru. Už teď se můžete těšit na příští rok 
a další obecní ples. 

Lucie Černá

Zelenečská 
akademie se 
rozjíždí
Vzdělávání je velmi důležitou součástí 
lidského života a nemělo by patřit pouze 
do školních lavic a věnovat jen nejmlad-
ší generaci. V naší obci pomalu ale jistě 
vzniká dlouhodobý vzdělávací, infor-
mační a také kulturní projekt nazvaný 
Zelenečská akademie. 

Naplno se pak projekt Zelenečské aka-
demie rozjel v březnu letošního roku. 
Lidé napříč všemi věkovými skupinami 
si v programu mohli vybrat ze široké na-
bídky témat, mezi kterými se vystřídalo 
cestování, právní poradenství v oblas-
ti majetku nebo sousedských vztahů 
a nechybělo ani další setkání se známý-

mi osobnostmi. V rámci preventivního 
programu Policie ČR získali účastníci 
cenné informace o možných nástra-
hách internetu. A místní mládež mohla 
v předpremiéře shlédnout dokument 
o cestě mladého muže za vysněným 
sportovním cílem. 

Projekt Zelenečské akademie se tak 
rozbíhá a na každý měsíc bychom rádi 
připravili alespoň jednu zajímavou a po-
učnou přednášku nebo zábavnou be-
sedu. 

Zelenečská akademie má i na květen 
a červen co nabídnout. Jan Ilek přijde 
s dalším pokračováním právní porad-
ny, tentokrát na téma Nástrahy každo-
denního života, kdy pohovoří o reklamě 
na internetu, o podvodných smskách 
a emailech a také třeba o tom, jak re-
agovat na telefonické hovory z nezná-
mých čísel. V rámci cestovatelských 
přednášek se můžete seznámit s Jedlíky 
na cestách. 

Aktuální program najdete na webových 
stránkách obce wwww.zelenec.cz, kde 
si v rezervačním systému můžete velmi 
snadno vytvořit rezervaci místa, pokud 
je to potřeba. Pravidelně vyvěšujeme 
plakáty na všechny dostupné plochy. In-
formace o akci si můžete zobrazit také 
pomocí QR kódu na plakátu. Sledujte 
také naše sociální sítě, facebook a in-
stagram obce Zeleneč. 

Budeme se na vás těšit.

Jana Náhlovská
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Ještě nám chybí 
škola, říká starosta 
Záp
Seriál o sousedních obcích Zelenče 
zahajujeme rozhovorem se starostou 
Záp Vladimírem Vlčkem ze Sdružení pro 
klidné Zápy. Starobylé obci, jež se po 
listopadu 1989 oddělila od sousední-
ho Brandýsa n. L./Staré Boleslavi a kte-
ré se před časem vrátil status městyse, 
šéfuje už drahnou dobu. Zápy se na 
rozdíl od mnoha okolních vesnic roz-
hodly v 90. letech, že nepůjdou cestou 
překotného rozvoje. Nikdy zde nevznikly 
velké developerské projekty, za to tu vy-
rostla a má své sídlo a provozovny řada 
významných firem.  

Pan starosta je velký srdcař a je na svůj 
městys náležitě hrdý. Dokazuje to i při 
malé prohlídce Charvátova statku, který 
obec koupila a postupně jej přebudová-
vá na víceúčelové centrum obce. Vznik-
lo tu i několik nájemních bytů a ordinace 
lékařů. Do budoucna by tu starosta rád 
viděl i centrum duševního zdraví, jež 
podle něj budeme všichni dříve nebo 
později potřebovat 

Zápy a Zeleneč spojuje mnoho společ-
ných zájmů a teď se chystá řada dalších 
důležitých projektů. Nejen o nich jsme 
mluvili. 

Pane starosto, jak dlouho už vedete 
Zápy? 
Teď jsem starostou čtvrté období 
a předtím jsem byl čtyři roky uvolněným 
místostarostou. Takže ve vedení půso-
bím páté období čili skoro dvacet let.

Co vy osobně momentálně považujete 
za největší problém Záp? 
Problém je tady za vámi, když se ohléd-
nete (ukazuje na panely s vizualizacemi 
budovy). Nemáme školu. A přitom tu 
byla, ale padla kolem roku 2001 pro ne-
zájem místních. Po zrušení jsme ve staré 
budově udělali úpravy a dneska tam sídlí 
mateřská škola s kapacitou 65 dětí. Ne-
jsme moc velká vesnice, v okolí patříme 
k těm menším. Nerozvíjeli jsme se pře-
kotně, ale spíš jsme cílili na to, aby Zápy 
zůstaly vesnicí. 

Školou povinné děti ze Záp tedy jezdí 
částečně k nám do Zelenče, částečně 
do Brandýsa.
Za to, že naše děti mohou chodit do 
školy v Zelenči, patří velký dík vaší obci. 
Atraktivita vzrostla zavedením nového 
autobusu 408. Ale kromě dětí tu linku 
využívají i mnozí další, a to v obou smě-
rech, protože 408 jede až k brandýs-
ké nemocnici. Další děti chodí do škol 
v Brandýse. 

Jinak je teď takový trend, představa 
ministerstva školství, že všechny školy 
v nové zástavbě by měly být školy svaz-
kové. Tomu rozhodně nefandím. Kolem 
Brandýsa teď plánují svazkovou školu 
pro asi patnáct obcí, takový gigant pro 
1080 žáků. Nejsem přesvědčen, že to 
bude fungovat. Proto chceme jít svou 
vlastní cestou. 

Jenže pro takovou vlastní školu je dnes-
ka složité získat dotaci. 
Ano, peníze z veřejných zdrojů jsou 
teď málo dostupné. Nicméně projekt 
máme po kupě, teď dotahujeme sta-
vební povolení a budeme čekat, jestli 
přece jen nebude k dispozici nějaký do-
tační titul.

A varianta, o níž například svého času 
uvažoval developer ve Mstěticích, tedy 
že by vznikla svazková škola Zápy plus 
Zeleneč/Mstětice?  
To je jedna z dalších možností. Takovou 
školu by pak mohly využívat i děti z Bran-
dýsa. Může tam být zavedena autobuso-
vá linka spojující město s vaší železniční 
tratí. I to je tudíž možné, ale prioritou pro 
mě pořád zůstává vlastní škola. 

Když jste zmínil dotace, na úřední des-
ce jsem viděl, jaké dotace máte. 
Momentálně jsme získali dotaci na ob-
novu polních cest, které existují v ka-
tastrech na papíře, ale ve skutečnosti 
nejsou průchodné. Na podzim chceme 
obnovit pět polních cest. Upravíme tam 
terén, zasejeme trávu a vysadíme řadu 
stromů. To pomůže různým živočichům: 
od brouků až po vysokou zvěř. Navíc to 
lidem umožní chodit na procházky hlu-
boko do polí. Jdeme stejným směrem 
jako Zeleneč a společně se nám díky 
tomu daří udržovat dobré soužití lidí 
a divokých zvířat. Řekněte mi, kde jinde 
uvidíte na poli tolik zajíců nebo srnčího 
jako v našem společném okolí? 

Výhled na náves s kostelem v Zápech

Budova bývalé obecní školy,  
dnes mateřská škola
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setkání, že tady existuje tradice spo-
lečných mysliveckých spolků. 
Teď už to úplně společný spolek není. 
Kdysi v 90. letech tu býval Myslivecký 
spolek Polabí, kde jste byli vy, my a ješ-
tě Jenštejn. Dohromady jsme se starali 
o výměru více než 3000 hektarů od Pra-
hy až k Labi. V roce 2003 se to rozdělilo, 
hlavně kvůli dálnici. 

Jak jste spokojen s fungováním obecní 
policie, kterou si Zápy i Zeleneč „naku-
pují“ u Nehvizd? 
My jsme s tímhle stavem spokojeni od 
začátku. Původně jsme využívali šestajo-
vickou policii, to ale nefungovalo podle 
našich představ. Pak měl oslovil starosta 
Mochova a vzali jsme jednoho strážní-
ka z Radonic. A teď vznikla samostatná 
obecní policie v Nehvizdech se čtyřmi 
strážníky, z nichž jednoho máte vy a jed-
noho máme my společného s Mocho-
vem. Podle mě to funguje dobře, je tam 
i nějaká zastupitelnost. Strážníci udělají 
to, co obec potřebuje. Jsou schopni vy-
brat i nějaké pokuty, které celou službu 
zlevňují. A myslím, že to hodně pomáhá 
i vaší obci. Na to, jak jste velká obec, jste 
měli mít strážníka už dávno. 

Řeší obecní strážník v Zápech i parko-
vání? 
My se tady řídíme zásadou nezasaho-
vat do parkování do okamžiku, kdy to 
někomu začne vadit. Pak jsou extrémy, 
kdy někdo parkuje přes chodník a kolem 
něj nemůže projít maminka s kočárkem. 
To strážník hned startuje. Napoprvé to 
většinou řeší domluvou nebo upozor-
něním, napodruhé už se to bez pokuty 
neobejde. 

Aktuálně společně se Zelenčem kupu-
jete radar. 
Váš starosta navrhnul společnou koupi 
mobilního radaru, aby bylo možné měřit 
kdekoli. I tam, kde to řidiči nečekají a je-
dou jako šílenci. Nový radar tak bude pu-
tovat a podle toho, kde se bude používat, 
tam půjdou i vybrané pokuty. Myslím, že 
investice ve výši zhruba 400 tisíc se v ro-
zumném časovém horizontu vrátí. 

Teď k jedné nedávné nešťastné udá-
losti – otrávení ryb v obecním rybníce 
v Zápech tím, co do Zelenečského po-
toka vypustila naše ČOV. Už je to nějak 
vyřešené? 
Byly naštěstí jen přiotrávené a většina 
se vzpamatovala. Nebylo to tedy vůbec 
nic hezkého. Nové vedení Zelenče se 
k tomu postavilo rozumně a vyřešili jsme 
to tak, abyste nemuseli čistit celý po-
tok. Plánované čištění rybníka by mělo 

vyřešit i zbytek problému. Nicméně, je 
to dost nákladná věc, takže čekáme 
na nějakou dotační příležitost. Součas-
ně s čištěním totiž chceme za hřištěm 
vybudovat ještě další rybník. Celý pro-
jekt by měl hodně přispívat k udržování 
vody v krajině. Už s tím máme zkušenost, 
protože před dvěma lety jsme čistili jiný 
rybník za lázněmi a při té příležitosti jsme 
vybudovali další na Svémyslickém po-
toce. Vody není nikdy dost a je pořád 
vzácnější. 

Takže vodohospodářství je vaše další 
velká priorita. 
Určitě a bude pořád a více. Zvláště, po-
kud budou stejně jako letos 10. dubna 
kvést šeříky. 

Teď úplně jinam. Co to, že se v Zápech 
hraje tak vysoká soutěž ve fotbalu?
V dnešní době je všechno o penězích. 
Tady v Zápech je pár bláznů, kteří se roz-
hodli do fotbalu investovat svoje vlastní 
a firemní peníze. Především pan Mašek 
to tady před nějakým časem a v doce-
la krátké době pozvednul a teď už se tu 
nějakých dvanáct let hraje třetí liga. Na-
víc ji tedy hrají docela dobře. 

Koukal jsem, že jste momentálně druzí 
ve své skupině. 
Ano, na špici jsou pořád a jednou už do-
konce hráli baráž o 2. ligu. 

Jaký je přínos tak kvalitního fotbalu pro 
obec?
Vyloženě přínos, třeba ekonomický, 
bych v tom neviděl. Ale je pravda, že 
když vám sem jako loni přijede hrát Ba-
ník Ostrava, tak se najednou Zápy do-
stanou do povědomí lidí. Najednou se 
ví, že nějaké Zápy existují. Je to spíš ta-
ková společenská záležitost, věc hrdosti. 

V Zápech taky sídlí pár vcelku význam-
ných firem. Jak funguje soužití s nimi?  
Moje zásada je se chovat ke všem sluš-
ně a totéž očekávat od druhých smě-
rem k obci. To se týká lidí i firem. Horší 
zkušenosti jsme měli s velkými řetězci 
jako Lidl nebo Tesco. Mně třeba jako vel-
kému patriotovi vadilo, že v Tescu bylo 
napsáno, že to je pobočka Brandýs, při-
čemž ve skutečnosti jsou to Zápy. Ale to 
už jsme vyřešili.

Ostatní firmy a máme jich tu hodně, 
hlavně dole u Labe, fungují podle našich 
představ. Nějak jsme si vymezili man-
tinely a vzájemně si vycházíme vstříc. 
Navíc z jejich sídla na našem katastru 
samozřejmě máme zajímavé příjmy do 
našeho rozpočtu. 

Mimochodem, jak vysoký je váš obec-
ní rozpočet? 
Je to kolem 25 milionů ročně. Není to 
nic závratného, ale už jsme za to doká-
zali vybudovat docela hodně prospěš-
ných věcí. 

Zeptám se na místní společenský 
a spolkový život. Mluvil jste o mysliv-
cích…
Kromě myslivců tu máme hned tři ry-
bářské spolky, každý na „svém“ rybníce 
a každý s vlastními pravidly. 

Máte dobrovolné hasiče? 
Máme. 

A nějak aktivní? 
No (směje se), je jich málo. Takže ako-
rát teď připravujeme nábor v okolních 
vesnicích. Tak třeba by se mohl přihlá-
sit i někdo ze Zelenče. Hasičárnu a zá-
kladní vybavení máme. Když je třeba, 
jsou schopni vyjet. Potřebovali bychom 
více rozjet mládež. Kromě toho děláme 
spoustu obecních akcí, asi jako každá 
obec. V roce 2017 jsme koupili tenhle 
statek a postupně ho rekonstruujeme. 
Takže většinu vlastních akcí pořádáme 
přímo tady v areálu – venku nebo vevnitř 
v sálu. 

Máte nějaký tajný starostovský sen, 
který by ještě rád uskutečnil? 
Jednoznačně výstavbu základní školy. 
Ideálně v horizontu čtyř let – už jen pro-
to, že moje vnučka půjde tou dobou do 
školy. 

Rozhovor vedl Ladislav Mrklas

Starosta Záp Vladimír Vlček
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V loňském 
roce jsme 
opět úspěšně 
recyklovali
Již v loňském roce jsme Vás informo-
vali o úspěšné recyklaci elektrospo-
třebičů, na kterých se podílí každý 
z nás.

Obec Zeleneč obdržela v minulých 
dnech environmentální vyúčtování za 
uplynulý rok, které opět přináší zajíma-
vá čísla. Připomeňme, že spolupracu-
jícími společnostmi jsou Asekol a.s., 
Elektrowin a.s., které zajišťují recyklaci 
vysloužilého elektrozařízení a společ-
nost Ecobat s.r.o., která je provozova-
telem kolektivního systému odpad-

ních baterií a akumulátorů.

Údaje společnosti Elektrowin ukazu-
jí, že jsme v loňském roce odevzda-
li ke zpětnému odběru vysloužilého 
elektrozařízení celkem 12.81 t. elek-
troodpadu, což činí v průměru 4 kg 
spotřebičů na osobu. Ušetřili jsme tak 
spotřebu elektřiny a snížili produkci 
skleníkových plynů. Nespotřebovali 
jsme ropu, železnou rudu, měď a hli-
ník, které jsou potřebné pro průmys-
lovou výrobu. Nahradili jsme je právě 
recyklací odevzdaných spotřebičů. 

Díky této recyklaci došlo za rok 2023 
k úspoře CO2 o 144,36 tun. Tipnete 
si, kolik smrků pohltí stejné množství 
CO2? 56 ks! Také nebylo nutné vytě-
žit a spotřebovat 7 509,47 litrů ropy. 
Představte si, že z tohoto množství se 
pokryje spotřeba pohonných hmot 
auta např. na cestu z Prahy do Brna 

po dálnici D1 a to 281 krát. Došlo 
také k úspoře 77 303,98 kWh energie. 
Asi stejné množství, jako kdybychom 
spustili cyklus myčky nádobí 77304 
krát. Z odevzdaného množství spo-
třebičů se podařilo vrátit do výroby 
7 421,08 kg železa. Takové množství 
recyklovaného železa je možné použít 
pro výrobu 305 ks nových praček, aniž 
by bylo nutné těžit železnou rudu.

Také čísla společnosti Asekol jsou vel-
mi optimistická a říkají, že námi ode-
vzdané množství elektrozařízení v cel-
kové výši přes 4 tuny uspořilo 17,2 MWh 
elektrické energie, více než 3 tis. litrů 
ropy a 206 litrů vody. Pomohli jsme 
také snížit emise skleníkových CO2 
ekv. o 32 tun. 

Zanedbatelné není ani odevzdávání 
použitých baterií ke zpětnému odbě-
ru a následné recyklaci, kterých jsme 
v roce 2023 podle informací společ-
nosti Ecobat předali celkem 195 kg. 
Z tohoto množství bylo recyklací zís-
káno 146 kg kovonosných druhotných 
surovin,

Spousta čísel která ale dávají smysl. 
Pokusme se je letos ještě vylepšit. Re-
cyklujme.

Lucie Černá

 

 

OBEC ZELENEČ
2023 12 805

144,36

7 509,47

77 303,98

56

281

77 304

7 421,08

305

256,32

45 568

310,20

20 681

26.03.2024

 

 

 

Obec Zeleneč 

ZA ROK 2023 BYLO ZPRACOVÁNO 4 385 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 
 

17,20 MWh 3,13 t 206,46 m3 

262,84 kg 1 546,72 l 20,59 t 

* Úspora takového množství ropy  
se rovná spotřebě stejného množství 
potřebného k ujetí 22 737 km  
v běžném osobním automobile 
 
** Úspora takového množství vody  
se rovná stejnému množství, které  
je spotřebováno při 2 772 cyklech 
sprchování 

 
 

IČ: 00241041 
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Praha – východ

Příběhy
našich sousedů Příběhy našich sousedů

Dovolujeme si Vás pozvat na slavnostní závěrečnou
prezentaci projektu Příběhy našich sousedů

středa 5. 6. 2024 od 17 hodin
Společenský sál Staré Pošty v Praze – Běchovicích
Českobrodská 1, 190 11 Praha – Běchovice

Na setkání s Vámi se těší žáci základních škol z Prahy – Běchovic, 
Prahy – Klánovic, Prahy – Újezda nad Lesy a Zelenče, zástupci obcí 
a městských částí a Post Bellum.

PNS Praha východ-pozvanka210x148mm.indd   1 10.04.2024   22:29:36

Rodiče děti předají lektorům vždy v 8:00 - 8:30 hod.  
a děti si mohou vyzvednout mezi 15:30 - 16:00 hod. 
 
POPIS LOKALITY: k dispozici celá řadou sportovišť 
(multifunkční asfaltové hřiště, dětské hřiště 
s prolézačkami, inline stezka, tělocvična, park).

 

      

  PŘÍMĚSTSKÉ SPORTOVNÍ TÁBORY LÉTO 2024

                                                                                                                                                      

                      Vás srdečně zve na 

PARKOUR 
červenec:    8.-12. (Zeleneč)

srpen:         12.-16. (Čelákovice)

SPORTOVNÍ TÁBOR - ochutnávka různých sportů (bez bruslení)

červenec:   15.-19.  (Zeleneč)

IN-LINE + SPORTOVNÍ TÁBOR - bruslení, ochutnávka různých sportů

srpen:           12.-16./19.-23./26.-30.   (Zeleneč)

 
 
REZERVACE : www.ckfit.cz
tel.: 603 118 624, info@ckfit.cz
Možnost vystavení faktury na příspěvek 
od zaměstnavatele či zdravotní pojišťovnu 
(nutno hlásit předem). 

Tábory pro děti od 5-ti let  (mladší děti dle 
domluvy), pro začátečníky i pokročilé, vlastní 
sportovní výbava podmínkou.
Parkourový tábor doporučujeme od 8 let.

CENA ZAHRNUJE:  5 denní aktivní program pro děti, 
neustálý dozor kvalifikovaných vedoucích, stravu 
3x denně,  pitný režim v průběhu celého dne, dáreček.

parkour: 
Jiří Kornhäuser Parkour biG aiR a jeho tým

sportovní tábor, in-line, atletika:  
Andrea Podlipská + závodníci oddílu KSBM Praha.

 

 

    

4.590,- Kč 
       3.890,- Kč sportovní, inline tábor  

  parkour 
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Optimalizujeme sběr 
tříděného odpadu 
 
V následujících měsících zavedeme postupně nová opatře-
ní zaměřená na zvýšení efektivity sběru a likvidace tříděné-
ho odpadu, který je aktuálně svážen přímo od domů. Tento 
způsob svozu se ukázal jako nejefektivnější pro zajištění kvality 
a množství vytříděného odpadu, a proto jej i nadále udržíme, 
přestože přináší určitá úskalí.

Prvním krokem bude zavedení nových, jednorázových pytlů 
na plastový odpad žluté barvy, které postupně nahradí stáva-
jící pytle. Tyto nové pytle jsou vyrobeny z recyklovaného mate-
riálu a jsou opatřeny stahovacími pásky, což zabrání rozfou-
kávání obsahu v případě větrného počasí. Statisticky by měla 
běžná domácnost naplnit takový pytel za dva týdny, proto bu-
dou občanům vydávány zdarma na počet 14denních svozů. 
Pokud někdo bude mít vyšší spotřebu, může si podobné pytle 
zakoupit a použít. Do konce roku půjde o zkušební období, kdy 
budeme testovat i jiné typy obalů pro další druhy tříděného 
odpadu, včetně jednorázových pytlů a opakovaně použitel-
ných tašek. Od příštího roku plánujeme zavést svoz tříděné-
ho odpadu pouze 1x za 2 týdny, což odpovídá intervalu svozu 
směsného odpadu valné většiny zelenečských domácností. 
Důvodem k tomuto kroku je jednak sjednocení svozu směs-
ného a tříděného odpadu pro většinu občanů, dále pak zvý-
šení efektivity práce zaměstnanců technických služeb. Díky 
tomu se budou moci více věnovat péči o vzhled obce a zeleň. 

V minulých dnech jste také mohli v ulicích Zelenče vidět po-
pelářský “kuka” vůz zapůjčený ze Šestajovic, který testujeme 
na svoz tříděného odpadu. Pokud se osvědčí a uzavřeme 
dohodu se sousedními Šestajovicemi, bude to pro naši obec 
znamenat značnou finanční úsporu. Nyní totiž stojíme před 

rozhodnutím o koupi speciálního nákladního automobilu na 
svoz, neboť jeden již dosluhuje a pořízení nového je výdajem 
více než 1 mil. Kč. 

Děkujeme, že třídíte!
Petra Moravečková

Testování „kuka“ vozu v Zelenči

  

KLÁNOVICKÝ

FOOD
FESTIVAL 

POULIČNÍ GASTRONOMIE
VÝBĚR VÍN • PIVNÍ SPECIÁLY 

NEALKO DRINKY

MČ PRAHA-KLÁNOVICE

SOBOTA 
8. 6. 2024 
10:00 – 18:00

U HALY STAROSTY HANZALA, 
V SOUDNÍM, PRAHA-KLÁNOVICE

HUDEBNÍ DOPROVOD
DĚTSKÝ KOUTEK 

DOPLŇKOVÝ PRODEJ

VSTUP 
ZDARMA
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Čarodějnický kvíz 

1. Jak se dříve říkalo noci z 30. dubna na 1. května?
a. Aprílovomájová
b. Filipojakubská
c. Svatojakubská
d. Svatojánská 

2. V německém a severském prostředí se této noci říká…  
a. Nibelunžina
b. Grétina
c. Valpuržina
d. Hildegardina

3. Z jaké tradice je odvozeno spojení tohoto dne s pálením ohňů?
a. římské
b. germánské
c. keltské
d. slovanské

4.  Co se dříve dělalo s popelem z hranice spálené během „pálení 
čarodějnic“?  

a. Lidé si jej balili do kapesníků a nosili při sobě, aby je chrá-
nil před zlou mocí.

b. Schovával se v misce v domě, aby stavení chránil před 
ohněm. 

c. Rozhazoval se po polích, aby byla dobrá úroda.  
d. Dospělí jím mazali dětem tváře, aby je neuhranuly zlé síly. 

Jednou z největších společenských akcí v Zelenči jsou 
tradičně Zelenečské čáry. Konají se vždy 30. dubna. Pojďte 
si vyzkoušet, co o tomto tajuplném dni obecně i v souvislosti 
s naší obcí vlastně víte. 

5.  V nedávné minulosti se roky o Zelenečské čáry starali lidé spojení 
se skupinou…  

a. Turbo
b. Maxim Turbulenc
c. Těžkej Pokondr
d. Traktor.  

 
6. Které kapely hrály na loňských Zelenečských čárách? 

a. Lucie revival a Bonney M revival
b. Holki a Klucy
c. The Doors Revival a Kabát revival
d. ABBA World Revival a Wanastovi vjeci revival

 
5–6 správných odpovědí: Čarodějnice ve světě i v Zelenči 
máte v malíku, o svém oblíbeném dni víte všechno. Tak si ho 
užijte i letos.      

3–4 správné odpovědi: Máte rádi ohně i Zelenečské čáry 
a dobře se orientujete v tom, proč se konají. Teď to budete 
vědět ještě lépe.       

0–2 správné odpovědi: I vy si užijte Zelenečské čáry. Ale 
pozor, tentokrát pijte s mírou, abyste si pamatovali, co a proč 
se vlastně dělo:-) 

Správné odpovědi: 1) b); 2) c); 3) c); 4) c); 5) b); 6) d. k
ví

z
in

ze
rc

e



22

tr
ib

un
a 

za
st

up
ite

lů

Technické služby
Jistě se shodneme, že plně fungující tech-
nické služby jsou jedním ze základních 
pilířů struktury naší obce.  Jejich založení 
přispělo výraznou měrou k upravené-
mu vzhledu obce a k zajištění naplňování 
potřeb našich občanů, spolků a institu-
cí. Jedním z prvních a v nedávné době 
i předposledních vedoucích byl dřívější 
místostarosta Miloš Schütz, pod jehož 
svérázným vedením plnili pracovníci TS své 
cíle svědomitě. S novým vedoucím, uvol-
něným zastupitelem Josefem Baštou po-
kračovaly technické služby ve své úspěšné 
činnosti. Za toto období došlo k význam-
né změně zejména v pracovním zázemí 
technických služeb s ohledem na potře-
by našich zaměstnanců a k obnově části 
techniky, při zajištění vysokého standardu 
poskytovaných služeb. Důležitým faktorem 
při naplňování těchto cílů je kvalitní vedou-
cí a vnitřně souznějící tým pracovníků, což 
se domnívám bylo v tomto období napl-
něno. 

Po novém volebním rozdělení v roce 2022 
pak nebylo pro nové vedení obce žádoucí 
setrvání Josefa Bašty na pozici vedoucího 
technických služeb a jeho případné nové 
jmenování do této pozice. Bylo vypsáno 
nové výběrové řízení, v kterém shodou 
okolností zvítězil pan Jan Uher. Informace 

o počtu uchazečů ani hodnotící kritéria 
výběrového řízení neměli všichni zastupite-
lé k dispozici a rozhodnutí o výběru tak bylo 
v kompetenci vedení obce. Stejně jako 
občané se i někteří zastupitelé dozvěděli 
o ukončení pracovního poměru s panem 
Janem Uhrem až ze Zelenečského zpravo-
daje. Zůstává tedy nezodpovězenou otáz-
kou, co vedlo k ukončení pracovního po-
měru s vybraným kvalitním managerem.

Do volněné pozice byl starostou jmenován 
pan Michal Dunovský, který v technických 
službách pracuje již jedenáctým rokem. 
Nečeká ho jistě lehký úkol a doufám nejen 
já, že na této pozici bude úspěšně pokra-
čovat tak, jak jeho dva první předchůdci.   

Jiří Skřivan

V naší obci to 
žije! 
A když říkáme „žije“, myslíme tím do-
slova – od kohoutů, co nerespektují 
změnu zimního času na letní a budí 
nás o hodinu dříve, přes kachny krá-
čející po přechodu, přes všudypří-
tomná auta nebo psy, kteří si občas 
myslí, že každý trávník je jejich sou-
kromé WC, až po píšťalku pana roz-
hodčího při fotbalovém utkání. Ano, 

žijeme v místě, kde se městský ruch 
snoubí s venkovským klidem, a občas 
to přináší situace, které by si zasloužily 
vlastní sitcom.

Zvýšený hluk nebo potřeba dbát na 
čistotu na veřejných prostranstvích 
jsou aspekty, které mohou někdy vést 
k neshodám. Je přirozené, že každý 
z nás má jiné priority a někdy nám 
může chování našich sousedů připa-
dat obtěžující. V takových chvílích by-
chom však měli hledat spíše vzájem-
né porozumění než konflikt.

Máme tu jedinečnou šanci užívat si 
venkovské kouzlo na samém kraji 
velkoměsta. Jistě, pomocí vyhlášek 
můžeme nařizovat ticho a pokutovat 
nepořádek, ale zkusme to jinak. Místo 
psaní na sociální sítě, posílání stížnos-
tí a rozdávání pokut za každý drobný 
nešvar, by pomohlo více tolerance, 
pochopení a někdy i smyslu pro hu-
mor. 

Tak pojďme společně oživit naši obec 
dobrou náladou, nadhledem a mož-
ná jednou i festivalem „Poznej svého 
souseda?“.

 Pavel Fajt a Petra Moravečková

Redakce Zelenečského zpravodaje je ze zákona povinna publikovat příspěvky všech zastupitelů obce.  
Redakce neodpovídá za tyto příspěvky a nezasahuje do nich obsahově ani redakčně.

Celotáborová hra
Sportování
Vyrábění
Táboráky
Diskotéka

O POKLADO POKLAD
NARNIENARNIE

Letní tábor 2024
Spolku rodičů a přátel ZŠ a MŠ Zeleneč

24.7.-3.8.202424.7.-3.8.2024
POSLEDNÍ VOLNÁ MÍSTAPOSLEDNÍ VOLNÁ MÍSTA

Chatová osada Lažánky
v jižních Čechách

REZERVUJTE ZDE

Pro děti 6 - 18 let
Cena cca 7 000 Kč

Doprava
Ubytování

Stravování 5x denně

www.spolekzelenec.cz
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Zelenečské 
čáry

HLAVNÍ PROGRAM
moderuje Roman Štabrňák

17.00  zahájení; vystoupí Petra Černocká
18.30  Radka Fišarová, vyhlášení nejlepší masky 
  čarodějnice
19.30  zapálení čarodějnické vatry
20.15 ABBA WORLD revival
22.15  Crazy dogs

30/04–01/05 Lunapark na asfaltové ploše

DOPROVODNÝ PROGRAM
17.00–20.00 obecní dílnička pro děti - malování na obličej, 
dětské tetování, bublinová show, balonková dílna, od 17.30 
opékání buřtů (k prodeji na stánku obce Zeleneč)

Zelenečské čáry pořádá obec Zeleneč

30/04/2024
17.00 |  obecní louka  

u SK Zeleneč
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ZELENEČSKÝ  
ZPRAVODAJ

Ročník 2, 2/ 2024 (vychází 6 x do roka: únor, duben, červen, srpen, říjen, prosinec)
Periodický tisk územního samosprávného celku. Náklad 1200 ks.
Uzávěrka pro inzerci i články (včetně pozvánek) je vždy k 10. dni měsíce, kdy zpravodaj   
vychází, do 12.00 hod. Veškerá inzerce se podává formou emailu (viz níže) nebo přes datovou 
schránku zqhaskc.

REGISTRACE: pod číslem MK ČR E 24458 
EDITOR: Lucie Černá; kontakt: lucie.cerna@zelenec.cz 
TECHNICKÁ REDAKCE A GRAFICKÁ ÚPRAVA: chaba.design
Není-li uvedeno jinak, fotografie pořídila redakce nebo byly poskytnuty autory.  
REDAKČNÍ RADA: Ladislav Mrklas, David Novák, Petra Feřtrová, Lubor Černohlávek 

PŘÍJEM ČLÁNKŮ A INZERCE:   
e-maily: zpravodaj@zelenec.cz / inzerce@zelenec.cz.  
Články odeslané po uzávěrce nebudou přijaty do tištěného zpravodaje. Za obsahovou 
a stylistickou správnost příspěvků ručí autor. Příspěvky nemusí odrážet názor redakce.  
Autorská práva vyhrazena. Přetisk pouze se souhlasem vydavatele. Redakce si vyhrazuje 
právo příspěvky krátit. Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí. Fotografie použité ve 
zpravodaji jsou zveřejněné se souhlasem jejich majitele.

TISK: Zdeněk Král, Tiskárna Daniel s.r.o., Bellova 124, 109 00 Praha 10

VYDAVATEL: 

Obec Zeleneč
Kasalova 467
250 91 Zeleneč
IČO: 00241041

 

NEPRODEJNÉ

Zahradnické 
práce

Technické služby obce Zeleneč s.r.o.  tsz@zelenec.cz    774 001 086    www.zelenec.cz

Kontejner na zelený odpad dle velikosti  600 Kč/3 m3, 1 000 Kč/6 m3, 2 000 Kč/14 m3

Použití štěpkovače (vč. obsluhy)  730 Kč/1 hod

Manipulace a přistavení štěpkovače v k.ú. Zeleneč a Mstětice  120 Kč/jednorázově

Použití vysokozdvižného vozíku (vč. obsluhy)  120 Kč/paleta

Sekání trávy  500 Kč os./1 hod

Práce s motorovou pilou (vč. obsluhy)  500 Kč/1 hod

Prořezy stromů/střih keřů  500 Kč os./1 hod

Ostatní pomocné práce  500 Kč os./1 hod

a další služby  
přímo v Zelenči


